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خطیب زاده:
مشکل اصلی در مذاکرات وین چیست؟

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان با محکوم کردن تعرض شب گذشته عده ای به کنسولگری 
ایران در کربلا گفت: دولت عراق باید به مسئولیت خود در حمایت از اماکن دیپلماتیک ایران در 

چارچوب کنوانسیون 1۹۶1 به دقت عمل کند.
ســعید خطیب زاده صبح روز دوشنبه در نشســت خبری خود که با حضور خبرنگاران داخلی و 
خارجی برگزار شــده بود در پاسخ به سوالی در ارتباط با تعرضی که شب گذشته از سوی برخی 
از افراد به سرکنسولگری ایران در کربلا صورت گرفت، گفت: متأسفانه شب گذشته عده ای به 
کنسولگری ایران در کربلا تعرض داشتند. از همان ابتدا سرکنسولگری ایران در کربلا و سفارت 
ایران در بغداد با مراجع ذیربط در این منطقه ارتباط گرفتند و نیروهای امنیتی با این افراد ناشناس 
که اقدام به تعرض کرده بودند برخورد کردند. جمهوری اسلامی ایران حمله به اماکن دیپلماتیک 
خود را محکوم می کند و در چارچوب کنوانسیون 1۹۶1 انتظار داریم که دولت عراق به وظایف 

خود در صیانت از اماکن دیپلماتیک ایران با کمال دقت عمل کند.
تسلیم شدن یادداشت اعتراض به سفارت عراق در ایران در پی حوادث شب گذشته کربلا

این دیپلمات ارشد کشــورمان ادامه داد: شب گذشته وزارت خارجه ایران یادداشتی اعتراضی به 
سفارت عراق در ایران تسلیم کرد و پیگیری های ما در این زمینه ادامه خواهد داشت و همان طور 
که گفتم انتظار ما این است که دولت عراق به وظایف خود در این زمینه با کمال دقت عمل کند.

تصمیمات در ارتباط با مذاکرات وین در تهران گرفته می شود
خطیــب زاده در ارتباط با اظهارات اخیر ســیدعباس عراقچی رئیس تیم مذاکره کننده ایران در 
مذاکرات وین مبنی بر اینکه این احتمال وجود دارد که توافق صورت گرفته بین ایران و آژانس 
تمدید شــود، گفت: در مورد آنچه که آقای عراقچی اعلام کرده اند موضوع این است که قانون 
مجلس الزام آور اســت و زمان توافق شــده در خصوص توافق بین ایــران و آژانس نیز قطعی 
است. طبیعی اســت که چون ما عجله ای برای به سرانجام رساندن گفت وگوها نداریم ضمن 
اینکه از فرسایشــی شــدن آن جلوگیری می کنیم، نمی خواهیم هیچ تاریخی مانع از این شود 
که دســتورالعمل های اجرایی تهران برای تیم مذاکره کننده کشورمان در وین به صورت دقیق 

عملیاتی نشود.
این دیپلمات ارشد کشورمان اظهار کرد: آقای عراقچی نیز در این مصاحبه گفته اند که یکی از 
انتخاب های ما می تواند این باشــد که با هماهنگی دو طرف و موافقت تهران در صورتی که 
گفت وگوها در مسیر درستی ادامه پیدا کند این تاریخ تمدید شود. طبیعی است که در این ارتباط 
تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان تصمیم گیر نیست و تصمیمات در این خصوص در تهران 

صورت می گیرد.
گفت وگوها بین تهران و ریاض هم مسائل دو جانبه و هم منطقه ای بوده است

ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوالی در مورد اخبار منتشر شده مبنی بر اینکه 
دور جدیدی از گفت وگوها بین تهران و ریاض در فضای مناسبی برگزار شده و مقامات سعودی 
نیز در وزارت خارجه این کشور انجام مذاکرات بین تهران و ریاض را تأیید کرده اند، تصریح کرد: 
گفت وگوها بین تهران و ریاض هم مســائل دو جانبه و هم منطقه ای بوده است. ما همواره از 
انجام چنین گفت وگوهایی در هر سطح و شکلی استقبال کرده ایم و این سیاست جدیدی نیست.
وی ادامه داد: باید اجازه بدهیم تا نتایج گفت وگوها را ببینیم و براســاس نتایج این گفت وگوها 
تصمیم گیری و قضاوت کنیم و اکنون زود است که در مورد نتایج و مسائل مربوط به این گفت 

وگوها اظهارنظری صورت بگیرد.
قطعا تنش زدایی در روابط ایران-عربستان به نفع دو کشور و منطقه است

سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوالی در مورد نیت مقامات سعودی برای مذاکره 
با ایران و اینکه آیا می توان به این نیت اعتماد داشت، تصریح کرد: در روابط بین الملل بیش از 
اینکه بخواهیم به نیت خوانی بپردازیم به عملکردها توجه می کنیم. قطعا تنش زدایی در روابط 
بین دو کشور اسلامی در حوزه خلیج فارس به نفع دو کشور و منطقه است و ما به عنوان کشوری 
مسئول فکر می کنیم که همواره باید از این گفت وگوها و رفع کدورت ها استقبال کنیم. امیدواریم 
با تغییر فضایی که می بینیم به یــک مفاهمه معناداری برای روابط دوجانبه و تحولات منطقه 

برسیم و تمام تلاش خود را در این زمینه به کار خواهیم برد.
گزارش ها درباره توقف کشتی ایرانی حامل سلاح به هیچ وجه تأیید نمی شود

سخنگوی وزارت خارجه همچنین درباره اخبار منتشر شده به نقل از برخی از رسانه ها مبنی بر 
توقف یک کشتی حامل سلاح در دریای عرب و ادعای ناوگان پنجم نیروی دریایی آمریکا مبنی 
بر اینکه این کشــتی متعلق به ایران بوده است، گفت: آنچه که کاملا روشن است این است که 

ایران تنها حضور دیپلماتیک در یمن دارد و این گزارش ها به هیچ وجه تأیید نمی شود.
گفت وگوها در حوزه های هسته ای و رفع تحریم ها وارد فاز نگارش شده است

خطیب زاده در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آقای عراقچی به تازگی اعلام کرده اند که آمریکایی 
ها آماده رفع بخش بزرگی از تحریم ها هستند و این موضوع شامل کدام بخش از تحریم ها می 
شــود، تصریح کرد: گفت وگوها در حوزه های هسته ای و رفع تحریم ها وارد فاز نگارش شده 
است و کارگروه سوم نیز در حال انجام فعالیت های خود است. ما با جزئیات مختلفی روبرو هستیم 
و این سیالیت و جزئیات اجازه نمی دهد که در فضای عمومی وارد اعلان مسائل شویم چون گفت 

وگوها در جریان است و هر روز به نتیجه متفاوتی می رسد.
وی ادامه داد: ایالات متحده در چارچوب تعهدات خود بخش عمده ای از آن چیزی که باید انجام 
دهد و ما آن را لازم، ضروری و الزام آور برای آمریکا می دانیم قبول کرده و ما اعلام کرده ایم 
که همه مواردی که در لیست ایران است و مانع عدم انتفاع ایران از برجام و باعث از بین بردن 
برجام می شــود فارغ از اینکه بخشــی، گروهی و بخشی از اشخاص باشد و یا با برچسب های 
مختلف اعمال شــده باشد باید برداشته شود. اختلافات جدی در این حوزه داریم و با کمیسیون 
مشترک برجام در حال گفت وگو هستیم و در تهران نیز در حال بررسی موضوع هستیم. گزارش 
ها مذاکرات هر روز در تهران بررسی می شود و هر روز مواضع به اطلاع تیم مذاکره کننده می 

رسد و آنها کارها را پیگیری می کنند.
گزارشاتی که این روزها از وضعیت افغانستان دریافت می کنیم گزارشات خوبی نیست

خطیب زاده در پاســخ به ســوال دیگری در ارتباط با موضوع افغانستان تأکید کرد: امنیت ملی 
افغانســتان ارتباط عمیقی با امنیت ملی ایران دارد. ما تحولات در این کشور را با دقت پیگیری 
می کنیم. حضور چند میلیون اتباع افغان در ایران و تلاش هایمان برای تحقق صلح و ثبات در 
افغانستان زمینه سازی برای کنش گری فعال ما در این حوزه است و ما تلاش کرده ایم که زمینه 
را برای برگزاری گفت وگوهای اصیل بین الافغانی فراهم کنیم و تأکید بر این داریم که تنها راه 
برای حل موضوع افغانستان تشکیل یک دولت فراگیر براساس خواست مردم افغانستان است و 
هیچ بازیگر منطقه ای و فرامنطقه ای نباید برای آینده سیاسی افغانستان تصمیم بگیرد. تصمیم 

گیر اصلی در این زمینه مردم افغانستان هستند.
وی ادامه داد: ما همواره ســعی کرده ایم در کنار دولت و ملت افغانســتان باشــیم و روند گفت 
وگوهای بین الافغانی را تســهیل کنیم. گزارشــاتی که این روزها از وضعیت افغانستان دریافت 
می کنیم گزارشات خوبی نیست. نماینده ویژه ما در امور افغانستان با مقامات افغانستان و دیگر 
کشورها در تماس است و امیدواریم که از ایجاد یک بحران جدید در این منطقه جلوگیری کنیم.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوال دیگری در ارتباط با حادثه تروریستی اخیر 
در افغانســتان اظهار کرد: جای تأسف است که چنین فضایی را در افغانستان شاهد هستیم. ما 
داغدار افغانســتان هستیم. اگر تجاوز آمریکا به افغانستان نبود، سال ها جنگ و خونریزی نبود و 
دخالت های صورت گرفته نبود و اجازه می دادند فضای اصیل و فراگیری در افغانستان بماند ما 
شاهد این وضعیت در افغانستان نبودیم. به عنوان یک کشور همسایه تلاش می کنیم که شرایط 

بهتری در این کشور ایجاد شود.
مشکل اصلی در مذاکرات وین و موضوعی که مانع رسیدن به توافق است

سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه در حال حاضر مشکل اصلی در 
مذاکرات وین چیست و چه موضوعی مانع رسیدن به توافق است، گفت: به این سوال می توانم 
در دو سطح جواب دهم. تصمیمی باید در واشنگتن گرفته شود و آن این است که آیا آمریکایی 
ها می خواهند به برجام متعهد باشند یا اینکه میراث شوم ترامپ را حفظ کنند. این یک تصمیم 

سیاسی است که دولت بایدن در مورد آن باید تصمیم گیری کند.
خطیب زاده خاطر نشان کرد: در حوزه فنی نیز گفت وگوها از سختی های خاص خودش برخوردار 
است. مسیر بسیار قابل توجهی در راستای تفاهم و توافق برداشته شده است و از نظر ما آنچه که 
باقی مانده می تواند ســخت و سهل باشد. سخت خواهد بود اگر آمریکا تصمیم سیاسی خود را 
در واشنگتن نگیرد و سهل خواهد بود که آمریکا یک بار برای همیشه تصمیم خود را بگیرد و از 

سیاست شکست خورده ترامپ فاصله بگیرد.
وی ادامه داد: در حوزه رفع تحریم های هسته ای اختلافاتی داریم که با اتخاذ این تصمیم سیاسی 

در واشنگتن بسیاری از آن ها قابل حل است.

تاثیر احتمالی انتخابات 1400 بر نشست های وین و بغداد؛
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کاندیداهــای ریاســت 
وزارت  در  جمهــوری 
آغاز خواهد شد.  کشور 
کلان  تاثیــرات  اکنون 
انتخابات ریاست جمهوری 
خرداد ماه پیش رو بر مسئله 
در  است.  کشور  دیپلماسی 
این بین به نظر می رسد که 
تنها دو نفر می توانند بازی 
انتخابات را تحت الشــعاع 
قرار دهند. یعنی فقط مطرح شدن دو اسم برهم 
زننده بازی خواهد بود؛ اول سید ابراهیم رئیسی 
که بــا موضع گیری برخــی، آمدنش حتمی و 
قطعی به نظر می رسد و دیگری علی لاریجانی 
که در خوف و رجای آمدن و نیامدن است. یعنی 
با حضور یکی از این دو تمام گزینه های فعلی، 
حتی قالیباف هم به محاق خواهد رفت. فارغ از 
آن که چه کســانی خود را وارد کارزار انتخاباتی 
کنند، اساسا مطرح شدن احتمالی برخی از این 
اسامی و حضورشان در وزارت کشور برای ثبت 
نام از امروز تا پایان مهلت قانونی، پالس و تاثیر 
مثبت یا منفی بر مذاکرات وین خواهد داشــت. 
اساسا ثبت نام از کاندیداها و اینکه چه افرادی با 
چه دیــدگاه هایی در حوزه سیاســت داخلی و 
خارجی خود را واجد شرایط برای تصدی کرسی 
پاســتور می دانند و نیز اینکه در گذشــته چه 
مسئولیت هایی داشته و یا در حال حاضر دارند و 
در آن دوران چه کارنامه و عملکردی از خود به 
جای گذاشته اند و در خصوص مسائل داخلی و 
خارجی چه موضع گیری هایی را اتخاذ کردند، 
قطعا علاوه بر تاثیرگذاری های مثبت یا منفی 
داخلی می تواند پالس هایی، ولو ضعیف را چه به 
صورت مثبت و چه به صورت منفی روی مسئله 
سیاست خارجی داشته باشــد. لذا باید دید چه 
کسانی و با چه دیدگاه هایی وارد عرصه انتخابات 
می شــوند و در نهایت چه کسی یا کسانی می 
توانند رقابت های سیاســی را تحت الشعاع خود 
قرار دهند. بنابراین ورود افــراد و ثبت نام آنها 
تعیین کننده اســت. به خصــوص که اکنون 
سیاست خارجی کشور در سایه دو نشست مهم 
وین برای لغــو تحریم ها و احیــای برجام در 
چارچوب نشســت بغداد برای کاهش تنش با 
عربستان سعودی و بهبود مناسبات منطقه، ایران 
در یک برهه حساس و تعیین کننده قرار دارد. لذا 
دیپلماســی با انتخابات ریاســت جمهوری گره 
خورده اســت و این مســئله را قدری پیچیده و 
بغرنج می کند. به همین واســطه کشــورهای 
همســایه، اعضای برجام، آمریکا، سازمان ها و 
نهادهایی بین المللــی مانند آژانس بین المللی 
انرژی اتمی و شــورای امنیت هم پیگیر مسائل 
انتخابات ریاســت جمهوری ایران هســتند و 
کنجکاوند بدانند که چه کسانی با چه دیدگاهی 
در این دوره از انتخابات حضور پیدا خواهند کرد. 
چرا که خط مشی سیاسی و نگاه هرکدام از این 
افراد می تواند تا اندازه ای دیپلماسی و حدود دو 
نشست وین و بغداد را بعد از پایان دولت حسن 
روحانی تغییر دهد. چه به صورت مثبت با تقویت 
و حمایــت از آن و چــه به صــورت منفی با 
کارشکنی و مانع تراشی در آن. این به آن معنی 
اســت که حتی شاید دو نشست وین و بغداد به 
بعد از انتخابات ریاســت جمهــوری و مدیریت 
دولت جدید کشــیده شود. هر سناریویی امکان 
وقوع دارد. شــاید این نشست ها طولانی شود، 
خصوصا اینکه در نشســت وین توافق بر ســر 
جزئیات اکنون پروســه مذاکــرات را کند کرده 
اســت. آن هم در رابطه با پرونده مهمی مانند 
برجام و فعالیت های هسته ای کشور. از طرف 
دیگر نشست بغداد هم به چالش و تنش چندین 
ساله بین ایران و عربستان می پردازد که آن هم 
در یک دور کند پی گرفته می شــود. لذا امکان 
دارد این نشست ها به خصوص نشست بغداد به 
این زودی ها خروجی و نتیجه خاصی به دنبال 
نداشته باشد و مدیریت آن به دولت جدید کشیده 
شــود. ضمن اینکه حتی اگر این نشست ها در 
زمان دولت حســن روحانی هم منتج به نتیجه 
شــود، نوع نگاه و عملکرد دولت جدید در قبال 
خروجی نشســت ویــن و بغداد مــی تواند هر 
احتمالــی را رقم زند. به همین دلیل اســت که 

کشــورهای منطقه ای، اعضای 1+4، آمریکا و 
نهادهای بین المللی هم نیم نگاهی به انتخابات 
ریاست جمهوری در ایران و گزینه های احتمالی 
آن دارند. اینجاست که این واقعیت قدری پررنگ 
تر می شود که حضور برخی افراد برای ثبت نام 
می تواند پالس مثبت یا منفی برای دیپلماســی 
کشور داشته باشد. اگرچه از ابتدای فعالیت های 
سیاسی، علی لاریجانی به عنوان یکی از اعضای 
جریان اصولگرا شناخته شــده است و در نحله 
جریان راست تعریف می شود، اما بعد از روی کار 
آمدن محمود احمــدی نژاد، عملکــرد، رفتار، 
برخورد و نگاه دولت های نهم و دهم سبب شد 
که برخی از مهره های جریان اصولگرا وارد دیگر 
فضاهای سیاسی شوند، از جمله علی اکبر ناطق 
نوری، علــی لاریجانی و ... . در این بین با آغاز 
دولت دوم احمدی نژاد شــاهد تشــدید فشار و 
هجمه احمدی نــژادی ها علیه علی لاریجانی 
بودیم که تا پایان دولت دوم احمدی نژاد مرتب 
گســل بین دولت و مجلــس را افزایش داد. به 
همین دلیل علی لاریجانی که در مجلس نهم 
فراکسیون ولایی را تشکیل داد کم کم به سمت 
دیگر فضاهای سیاســی رفت و حتی مســئله 
حمایت از برجام را در همان مجلس )نهم( پیش 

برد.
با همین تغییر نگاه، لاریجانی وارد مجلس دهم 
شد و فراکسیون مستقلین را در دست گرفت. 
لذا عملا با این اســتقلال سیاسی، تفکرات او 
در یک تقابل با جریان اصولگرایی قرار گرفت 
که ریشــه ابتدایی وی در آن جریان بود. پیرو 
این نکته در حال حاضر علی لاریجانی نه به 
طور کامل در فضای اصولگرایی قابل تعریف 
اســت و نه می تــوان او را در جریان اصلاح 
طلبان قرار داد. با این تفاسیر لاریجانی در نگاه 
سیاست داخلی و خارجی فردی است که تنها 
با مشخصات و ویژگی های خودش در جامعه 
سیاسی ایران قابل تعریف است. چون او اکنون 
در یک فضای بینابینی و میانی قرار دارد که نه 
آن تفکرات تند و رادیکال اصولگرایی را دارد و 

نه انعطاف محض و چرخش بدون چون چرای 
اصلاح طلبان را مطــرح می کند. این اعتدال 
و استقلال نظر می تواند خوانش مجددی به 
سیاست خارجی بدهد و یک فضای عقلانی 
و مبتنی بر منطق دیپلماتیک را بر دیپلماسی 
ایران حاکم کند. از این رو اگر علی لاریجانی 
وارد عرصــه انتخابات شــود، تاثیر مثبتی بر 
فضای دیپلماتیک، حداقل از نظر روانی خواهد 
داشت. با این تفاسیر شــاهد یک پارادوکس 
در کارنامه و عملکرد سیاســت خارجی علی 
لاریجانی به عنوان رئیس مجلس هستیم. در 
مجلس نهم او به عنوان رئیس مجلس در 20 
دقیقه برجام را تصویب کرد که هنوز هم مورد 
نقد و اعتراض بســیاری از اصولگرایان است، 
امــا از طرف دیگر همین لاریجانی به عنوان 
رئیس مجلس دهم، مهمترین بازیگر و حتی 
بانی تصویب سند همکاری های راهبردی 25 
ســاله ایران و چین بود که این مسئله اتفاقا 
برعکــس مورد قبل، این بــار مورد اعتراض 
بسیاری از اصلاح طلبان است. این نکته دقیقا 
موید و مبین همان تحلیل در خصوص نگاه 
سیاسی و دیپلماتیک علی لاریجانی است که 

نه به صورت کامل می توان او را یک اصولگرا 
با همان نگاه تند جریان راست در کشور تلقی 
کرد و نــه انعطاف محض دیپلماتیک اصلاح 
طلبان را قبول دارد، بلکه با یک نگاه بینابینی 
و استقلال سیاسی بر اساس منافع ملی عمل 
می کند. یعنی همان گونه که در مجلس نهم 
اینگونه برآورد شده که با حمایت از برجام می 
تواند کشور را از چالش اقتصادی و تحریم ها 
خارج کند، بعدها این برآورد هم مطرح شد که 
با تلاش برای پیگیری و انعقاد سند همکاری 
هــای راهبردی با چین می توان کشــور را از 
بن بســت تحریم های ترامپ خارج کرد. پس 
نقطه اشــتراک این پارادوکس، مسئله خروج 
ایران از چالش تحریم ها بود. در مجلس نهم 
با حمایت از برجام ســعی شد کشور از بحران 

اقتصادی دوران اوباما به دلیل عملکرد دولت 
احمدی نژاد خارج شود؛ در سال های اخیر هم 
با خروج ترامپ از برجام و پیگیری سیاســت 
فشار حداکثری به نظر می رسید که افزایش 
همکاری با چین می تواند یک اهرم مناسب 
بــرای بهبود وضعیت اقتصادی کشــور را در 
اختیار جمهوری اســلامی ایران قرار دهد. لذا 
لاریجانی در این مسیر گام نهاد. ضمن اینکه 
به هر حال علی لاریجانی، مدتی دبیر شورای 
عالی امنیت ملــی بــوده و مذاکراتی هم با 
اروپایی ها داشته است. البته با روی کار آمدن 
احمــدی نژاد تمام تلاش های دیپلماتیک به 
محاق رفــت و ابتر ماند. بنابراین لاریجانی با 
فضای دیپلماتیک کشور ناآشنا نیست. اتفاقا 
با همین آشــنایی به فضای سیاست خارجی، 
او در مجلس نهم تلاش کــرد که برجام در 
همه ابعاد و سطوح به دقت مورد ارزیابی قرار 
گیرد. حتی کمیته ویژه ای برای بررسی برجام 
در مجلس نهم شــکل گرفت. در این کمیته 
با بررسی و بحث های کارشناسانه، برجام به 
دقت ارزیابی شد. حتی از کسانی چون سعید 
جلیلی، مذاکره کننده پیشین در دولت احمدی 
نژاد هم دعوت شــد و او هــم مواضع خود را 

مطرح کرد. لذا اصل بررســی و تحلیل برجام 
در همه ابعاد و سطوحش در این کمیته انجام 
شد. به همین دلیل بود که توافق هسته ای در 
صحن مجلس در عرض 20 دقیقه به تصویب 
رسید. در خصوص مسئله نقش علی لاریجانی 
در به ســرانجام رسیدن ســند همکاری های 
راهبردی 25 ساله ایران و چین هم باید عنوان 
کرد که بعد از خــروج دونالد ترامپ از برجام 
و اعمال سیاســت فشــار حداکثری ما شاهد 
بودیم که طرف های اروپایی حاضر در توافق 
هســته ای یعنی آلمان، فرانســه و انگلستان 
و نیز اتحادیه اروپــا عملا در مذاکرات بعدی 
که پس از خروج ترامپ از توافق هســته ای 
انجام شد، 11 شرط را برای تداوم حیات برجام 
پذیرفتند، اما در عمل تنها به مواضع سیاسی 

و دیپلماتیک دلگرم کننده بســنده کردند و در 
حیطــه رفع تحریم ها و برقراری مناســبات 
تجاری اقدام ســازنده ای انجام ندادند. البته 
تلاش هایی برای ایجاد کانال های مالی مانند 
spv یا اینستکس انجام گرفت، ولی هیچکدام 
از آنها نهایتا نتوانست برای ایران نتیجه لازم را 
در بر داشته باشد. در این بین، برخی معتقدند 
که رئیس جمهور هم نگاه مثبتی به مناسبات 
ایران با شرق نداشت و این مسئله در واکنش 
وی به سفر شــی جین پینگ، رئیس جمهور 
چین تا حدودی مشهود بود. بنابراین حاکمیت 
به این سمت رفت که برای پیشبرد مناسبات 
حداقلــی در حوزه تجاری و اقتصادی، آن هم 
در بحبوحه تحریم ها، مذاکراتی با چین انجام 

دهد.
چرا که پکن روابط اقتصادی خود را با ما کماکان 
حفظ کرده بود. لذا این مسئله و وظیفه از طریق 
علی لاریجانی پی گرفته شــد. در همین راستا 
سفرهایی با محوریت  لاریجانی به به جمهوری 
خلق چین انجام شــد که اتفاقا در آن ســفرها 
علاوه بر برخــی از نمایندگان مجلس، تعدادی 
از وزرای کلیــدی دولت مانند وزیر امور خارجه، 
وزیر نفت، وزیــر اقتصاد و دیگر اعضای کابینه 
دولت حســن روحانی هم حضور داشتند و ذیل 
این سفر، تلاش بسیاری برای پیگیری این سند 
در دستور کار قرار گرفت که نهایتا هم به امضای 
آن انجامید. اگرچه شاهد انتقادات جدی از ناحیه 
اصلاح طلبان به امضای این سند بودیم، اما به 
واقع چون این ســند تنها یک نقشه راه بود، نه 
یک قرارداد مشــخص با اعداد و ارقام، دیگر آن 
حواشی که برای این سند ایجاد کرده بودند ادامه 
پیدا نکرد و خیلی ســریع فروکش کرد، چرا که 
بهترین و مناسب ترین ســناریو برای سیاست 
خارجی جمهوری اســلامی ایران در چارچوب 
حفظ منافع ملی، برقراری روابط متوازن با همه 
کشور ها و بلوک های جهان است. خصوصا در 
بستر رقابتی که اکنون بین ایالات متحده آمریکا 
با روسیه و چین شــکل گرفته و در دوره بایدن 
به اوج خود رسیده است، می توان بهره برداری 
لازم را در چارچوب منافع ملی داشت. کافی است 
که هوشمندی سیاسی و عقلانیت دیپلماتیک در 
دستور کار قرار گیرد. در عالم سیاست و دیپلماسی 
چیزی به نام دوست و دشمن دائمی وجود ندارد. 
تنها منافع اســت که مناسبات هر کشوری را با 
دیگر کشورها تعیین می کند. بنابراین جمهوری 
اسلامی ایران هم برای حفظ موقعیت و جایگاه 
خود و نیز کسب منافع ملی باید روابط خود را بر 
اساس منطق سیاسی و دیپلماتیک تعریف کند. 

سوژه

در حال حاضر علی لاریجانی نه به طور کامل در فضای اصولگرایی قابل تعریف است و نه می توان او را در 

جریان اصلاح طلبان قرار داد. با این تفاسیر عملا او در نگاه سیاست داخلی و خارجی فردی است که تنها با 

مشخصات و ویژگی های خودش در جامعه سیاسی ایران قابل تعریف است. چون لاریجانی اکنون در یک 

فضای بینابینی و میانی قرار دارد که نه آن تفکرات تند و رادیکال اصولگرایی را دارد و نه انعطاف محض و 

چرخش بدون چون چرای اصلاح طلبان را مطرح می کند
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مدیر شعب بانک مهرایران در استان خراسان رضوی خبر داد:

اهداء 82 قلم تجهیزات پزشکی پیشگیری و درمان کرونا به دانشگاه علوم پزشکی سبزوار در طرح شهید سلیمانی
 مدیر شعب بانک مهرایران در استان خراسان رضوی 
با اشــاره به اقدام خیرخواهانه این بانک در راستای 
عمل به مســئولیت های اجتماعی خود  از خرید 82 
قلم  انواع تجهیزات پزشکی مرتبط با بیماری کووید 
1۹ و اهداء آن به دانشــگاه علوم پزشــکی سبزوار 

خبرداد.  
 روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهرایران نوشت: 
در مراســمی که با حضور دکتر نعمت شــاهی معاون 
درمان دانشــگاه علوم پزشکی ســبزوار و میرهادی 
معاون مدیر شــعب این بانک در خراســان رضوی 
برگزار شــد تعداد 82 قلم از انواع تجهیزات پزشکی 
مرتبط با بیماری کووید 1۹ از جمله کپسول اکسیژن 
و متعلقات، دســتگاه ضدعفونی کننده UV ، دستگاه 
تب سنج لیزری و دستگاه پالس اکسی متر در اختیار 
کادر درمان و مردم شــریف شهرســتان سبزوار قرار 

گرفت.
در این جلسه نعمت شاهی با بیان اینکه »برای برون 

رفت از شرایط بحرانی کنونی نیاز داریم تا همه مردم 
و ســازمان ها همکاری لازم را داشته باشند و در این 

میان اقدام بانک مهرایران بســیار ارزشمند و اثرگذار 
است« گفت:

تهیه تجهیزات پیشــگیری و مقابله با بیماری کرونا 
بخش مهمی از دغدغه های کادر درمان است. وجود 
تعداد کافــی از این قبیل تجهیزات در روزهای پیک 
بیماری در نجات جان هموطنان بســیار حائز اهمیت 

است.
گفتنی است بر اســاس تفاهم نامه ما بین این بانک 
و وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی و در 
قالب طرح شهید سلیمانی، تعداد 15 هزار قلم از انواع 
تجهیزات پزشکی مرتبط  با بیماری کرونا و با اختصاص 
بودجه ای بالغ بر 130 میلیارد ریال، در بین 12۶ مرکز 
منتخب و پایگاه سلامت در سراسر کشور توزیع شده 
اســت که از این بین بیش از  1100 قلم به ارزش 5 
میلیارد و 500 میلیون ریال ســهم خراســان رضوی 
 برای توزیع در ۶ مرکز منتخب اســتان بوده اســت.

بودجه اختصاص یافته در ایــن طرح برای اولین بار 
و به ابتکار ایــن بانک از محل وجــه التزام)جریمه 

دیرکرد(تسهیلات تامین شده است.

کاهش ۱۰ تا ۱۵ درصدی قیمت ها در بازار 
تلفن همراه

رییـس کمیسـیون سـاماندهی و تنظیم بـازار انجمـن واردکنندگان تلفن همـراه گفت: 
بـه دلیـل تعطیـل بـودن بـازار، بـاز بـودن گمـرک و پاییـن آمـدن قیمـت ارز، میزان 
ورود تلفن همـراه بـه کشـور زیـاد بـوده و بـه همین دلیل برخـی گوشـی ها 10 تا 15 

درصـد ارزان شـده اند.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه نقـل از ایرنـا، در هفته هـای گذشـته، 
بازارهـای شـهر تهـران بـه علـت شـیوع کرونـا تعطیل بـود، امـا گمرک بـه کار خود 
ادامـه داد و کالاهـا ترخیـص شـد. اکنـون بـازار تلفـن همـراه کاملا اشـباع شـده به 
طـوری کـه در بخـش تلفن همـراه، میـزان فروش کاهـش یافت امـا میـزان واردات 

و عرضـه بـالا رفت.
بررسـی ها نشـان می دهـد که اکنـون وضعیـت ذخیره تلفن همـراه در کشـور مطلوب 
اسـت و تـا دو مـاه آینـده ذخیـره کالایـی کافی وجـود دارد و بـرای تامین بـازار هیچ 

مشـکلی نیست.
رصـد قیمت هـا نیـز نشـان می دهـد که قیمـت آن روند نزولی داشـته اسـت،  به طور 
مثـال یـک گوشـی باکیفیـت و به روز بـا ظرفیـت 32 گیگابایـت بـرای مصرف کننده 
بـا قیمـت 2 میلیـون و 200 هـزار تومـان در بـازار موجود اسـت. این در  حالی اسـت 
کـه بیـن ۶ تـا 8 ماه پیش، گوشـی با این مشـخصات و بـا این قیمت وجود نداشـت. 
بـا ارزان شـدن دلار در دو هفتـه اخیـر، کاهش10 تـا 15 درصدی قیمـت تلفن همراه 

داشتیم. را 
در ایـن راسـتا، انجمـن واردکننـدگان موبایـل در توئیتـی اعـلام کـرد: تعطیلی هـای 
پی درپـی و محدودیت هـای کرونایـی از یک سـو و بلاتکلیفی واردکننـدگان در مورد 
اجـرای مصوبـات اخیـر و نوسـانات نرخ ارز از سـوی دیگـر باعث رکود در بازار شـده 

است.
رئیـس کمیسـیون سـاماندهی و تنظیـم  بـازار انجمـن واردکننـدگان موبایـل نیز روز 
دوشـنبه در گفت وگـو بـا خبرنـگار اقتصـادی ایرنـا درباره وضعیـت بازار تلفـن همراه 
گفـت: بـا تصویب مجلـس، دلار ETS )میانگین قیمت سـه روز آخـر دلار که اکنون 
حـدود 20هـزار تومـان اسـت( مبنـای دریافت تعرفـه گمرکـی، ارزش افزوده و سـود 

بازرگانـی درنظـر گرفته شـده اما اجرا نشـده اسـت.
رضـا قربانـی افـزود: از آن جایـی کـه گمـرک می توانـد بر اسـاس قانون بعـدا طلب 
مابه التفـاوت کنـد ایـن شـائبه را بـه وجـود آورده کـه گمـرک ممکـن اسـت بعـدا، 
گمرکـی چنـد برابـری دریافت کنـد. واردکنندگان نیز بـه دلیل مصوبـه ای که اجرایی 

نمی شـود، نمی تواننـد مـا بـه التفـاوت را در قیمـت تمام شـده کالا محاسـبه کننـد.
وی تاکیـد کـرد: بحـث انجمـن واردکننـدگان تلفـن همراه بر سـر این اسـت که چرا 
تکلیـف معلـوم نبـوده و اگـر قرار نیسـت تعرفـه گمرکی با دلار ETS حسـاب شـود، 

حداقـل مصوبـه را عـوض کننـد تا واردکننـدگان از این سـردرگمی بیـرون بیایند.
رئیـس کمیسـیون سـاماندهی و تنظیم  بازار انجمـن واردکنندگان تلفن همـراه افزود: 
قیمـت تلفـن همـراه با کاهـش قیمـت دلار بلافاصلـه عکس العمل نشـان می دهد و 

قیمت هـا کاهـش پیـدا می کنند.  
قربانـی تاکیـد کـرد: اگـر کسـی قصـد خریـد تلفـن همـراه دارد الان وقـت بسـیار 
خوبـی اسـت چرا کـه حتی قیمـت جهانی گوشـی های پرچمـدار مانند سامسـونگ و 
شـیائومی در ایـن مـدت 15تـا 20 درصـد افـت قیمت داشـته اسـت. گوشـی می 10 
تـی پـرو شـیائومی )25۶( سـه هفته قبـل 1۶ میلیون و  تـا300 هزار بـود و اکنون به 
قیمـت13 میلیـون و 300 هـزار تومان رسـیده اسـت. ایـن 20 درصـد کاهش قیمت 
بـه دلیـل کاهـش قیمت دلار، اشـباع بـازار و پاییـن آمدن قیمـت جهانـی تلفن های 

همراه اسـت.

راه اندازی واحد رسیدگی به شکایت از 
کسب  و کارهای اینترنتی

مرکـز توسـعه تجـارت الکترونیکی از راه اندازی واحد رسـیدگی به شـکایت از کسـب 
 و کارهـای اینترنتـی خبر داد.

بـه گـزارش روزنامـه »صبح امـروز« و به نقـل از مرکز توسـعه تجـارت الکترونیکی، 
واحد رسـیدگی به شـکایات از کسـب  و کارهای اینترنتی با همکاری مشـترک مرکز 
توسـعه تجـارت الکترونیکی و سـازمان حمایت مصرف  کننـدگان و تولیدکنندگان، در 

آسـتانه عید سـعید فطر بـه بهره  برداری رسـید.
بـا توجـه بـه گسـترش روزافـزون تجـارت الکترونیکـی و لـزوم افزایـش اعتمـاد و 
اقبـال مصـرف  کننـدگان به خریـد اینترنتی و ارتقای پاسـخگویی و اثربخشـی چرخه 
ثبـت و رسـیدگی بـه شـکایات احتمالـی از کسـب  و کارهـای اینترنتی، مرکز توسـعه 
تجـارت الکترونیکـی با توجه به مسـئولیت ذاتـی و قانونی خود مبنی بر »سـاماندهی 
کسـب  و کارهـای اینترنتـی« و »حمایـت از مصـرف  کننـدگان در فضـای تجـارت 
الکترونیکـی« و بـا توجـه بـه صلاحیـت قانونـی سـازمان حمایـت مصـرف  کنندگان 
و تولیدکننـدگان در زمینـه رسـیدگی بـه شـکایات مصرف  کننـدگان از طریـق انجام 
بازرسـی و صـدور اخطارهای نظارتی و حسـب نیاز تشـکیل پرونـده و ارجاع به مراجع 
صالـح قضایی، واحد رسـیدگی به شـکایات از کسـب  و کارهـای اینترنتی پس از یک 

دوره راه انـدازی آزمایشـی بـه بهره  برداری رسـید.
خریـداران بـرای پیشـگیری از بـروز مشـکلات بعـدی، قبـل از خریـد لازم اسـت 
بـا کلیـک بـر روی لوگـوی نمـاد اعتمـاد الکترونیکـی )اینمـاد( فروشـگاه اینترنتـی، 
اطلاعـات منـدرج در شناسـنامه )پروفایـل( کسـب  و کار شـامل سـوابق فعالیـت، 
را  قبلـی  خریـداران  بـه  نسـبت  فروشـنده  شـکایات  بـه  پاسـخگویی  و  تخلفـات 
بررسـی و سـپس بـرای خریـد از فروشـگاه مربـوط تصمیم  گیـری نماینـد. همچنین 
تعهـدات توسـط  ایفـای کامـل  بـروز مشـکل و عـدم  از خریـد در صـورت  پـس 
فروشـنده، مـی  تواننـد نسـبت بـه ثبـت شـکایت خـود در سـامانه اینمـاد بـا ارائـه 
اسـناد و مـدارک لازم اقـدام کننـد. رسـیدگی بـه شـکایت طبـق مراحـل طراحـی 
 شـده در سـامانه اینمـاد پیگیـری و در صـورت عـدم پاسـخگویی مناسـب کسـب  
و کار، بـه واحـد رسـیدگی بـه شـکایات ارجـاع و پـس از بررسـی در صـورت نیـاز، 
 پرونـده کسـب  و کار متخلـف جهـت رسـیدگی بـه مراجـع قضایـی ارجـاع خواهـد 

شد.

7 برابر شدن سهم آورده تامین اجتماعی 
در بیمه تکمیلی بازنشستگان  

وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی گفـت: سـهم آورده سـازمان تامیـن اجتماعی در 
بیمـه تکمیلـی بازنشسـتگان نسـبت بـه سـال قبـل هفت برابر شـده اسـت. 

بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه نقـل از ایرنا، »محمـد شـریعتمداری« در 
حسـاب کاربـری خود در توئیتر نوشـت:  اقدام های سـازمان تامیـن اجتماعی در حوزه 

سـلامت منحصـر بـه حـذف  دفترچه های درمان نیسـت.
وی افـزود: نـه تنهـا سـهم آورده سـازمان در  بیمـه تکمیلی بازنشسـتگان نسـبت به 
سـال قبـل هفت برابـر، بلکه درمان بیمه شـدگان در شـهرهای فاقد مراکـز ملکی در 

بیمارسـتان های دولتـی کاملا رایگان شـد.
بـه گـزارش صبـح امـروز، وزیـر تعـاون پیـش از ایـن اعـلام کـرد کـه درمـان همه 
بیمه شـدگان تامین اجتماعـی در شـهرهایی کـه سـازمان بیمارسـتان ملکـی نـدارد، 
در بیمارسـتان های دولتـی رایـگان اسـت و بـرای جلوگیـری از تـردد و رفـاه بیشـتر 
بازنشسـتگان ۶5 سـال به بـالا، درمان آنها حتـی در صورت وجود بیمارسـتان ملکی، 

در بیمارسـتان هـای دولتـی رایگان اسـت.

خبر

حق مسکن کارگران هنوز تصویب نشده است و؛

 سودای کارگران ادامه دارد
در  گزارشی  گذشته  سال 
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مســکن  حق  مــورد 
کردیم  تهیه  کارگران 
که بخشی از آن بدین 
شــرح بود: »فروردین 
شورای  گذشته  سال  ماه 
عالی کار حداقل افزایش 
دستمزد ســال 13۹۹ را 
کرد،  تصویب  درصد   21
اما با وجود پیشــنهاداتی 
حق  افزایش  بــرای  که 
مســکن مطرح شــد، مصوبــه ای در این 
خصوص وجود نداشــت تا اینکه در هفدهم 
خــرداد ماه و در دویســت و نــود و دومین 
نشست شــورای عالی کار که با حضور وزیر 
کار، سرپرســت وزارت صنعــت، معــدن و 
تجارت و نمایندگان تشکل های کارگری و 
کارفرمایی در وزارت کار برگزار شد، اعضای 
شــورا با افزایش 200 هــزار تومانی کمک 
هزینه مسکن کارگری موافقت کردند« و از 
آنجایی که با گذشت قریب به یک سال، این 
طــرح هنوز به تصویب و نتیجه مشــخص 
نرسیده است، مجددا به مرور و بررسی علل 

این مهم می پردازیم.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« مبلغ 
کمک هزینه مســکن که پیش از این 100 
هزار تومان بود با تصویب شورای عالی کار 
به 300 هزار تومان افزایش یافت، اما از آنجا 
که حق مسکن تنها فاکتور و زیر مولفه بسته 
مزد کارگران بوده که برای اجرایی شــدن 
نیازمند تصویب هیات وزیران اســت، وزیر 
کار پیشــنهاد افزایش کمک هزینه مسکن 
کارگران مشــمول قانون کار را که در واقع 
مصوبه شورای عالی کار بود با قید دو فوریت 
بــه هیات وزیران ارائه کرد که در تاریخ اول 

مرداد ماه سال گذشته به ثبت رسید.
پیش از این از سوی وزیر کار به نمایندگان 
تشــکل های کارگری و نمایندگان کارگران 
در شورای عالی کار وعده داده شده بود که 
افزایش حق مسکن از تیر ماه لحاظ خواهد 
شد و بر همین اساس کارگران چشم انتظار 
تصویب هرچه سریع تر آن در هیات وزیران 
هســتند تا بخشــی از دســتمزد خود را که 

تاکنون پرداخت نشده، دریافت کنند.
بــا توجه بــه حضور ســه وزیــر کابینه در 
جلسات تصمیم گیری دستمزد شورای عالی 
کار، مصوبه افزایش کمک هزینه مســکن 
کارگران نباید با تأخیر همراه شود و خواسته 
جامعه کارگری این اســت کــه مصوبه هر 
چه ســریع تر در دســتور کار هیات وزیران 
قرار گیرد. تصویب ایــن مصوبه هرچقدر با 
تأخیر انجام شود حق مسکن کارگری ارزش 
ریالی خود را از دســت می دهــد؛ بنابراین 
هیــات وزیران بایــد چنین مــواردی را در 
اولویت بررســی قرارداده و خــارج از نوبت 

رسیدگی کنند.
در ادامه این گزارش با ســید حسن حسینی، 

رئیس اتاق صنعت، معــدن و تجارت، مدیر 
روابــط عمومــی اداره کار، تعــاون و رفاه 
اجتماعی اســتان و هادی ابــوی، دبیر کل 
کانون عالی انجمن های صنفی به گفت وگو 

پرداختیم.
 رئیس اتاق صنعت، معدن و تجارت اســتان 
گفته بود: آن چه مســلم بوده این اســت که 
دستمزد کارگران به شــدت پایین است، اما 
دولت مصوبه پرداخت حق مسکن را از جیب 
کارفرمایــان پرداخت می کنــد، بدون اینکه 
بــرای کارفرمایان پیش بینــی لازم را کرده  
باشد و بداند این افراد این مبالغ را چگونه به 

دست آورده و پرداخت می کنند.
دست دولت در جیب کارفرما

وی ابراز کرده بود: دولت با تصویب افزایش 
حــق مســکن کارگــران دســت در جیب 
کارفرمایــان می کند. دولت از نظر اجتماعی، 
به نوعــی تبعات ناشــی از اقدامات خود را 
پوشش می دهد و اگر زمانی با انتقاد از سوی 
جامعه کارگری مواجه شــود، این اقدامات را 
جهت اقناع آنان عنوان می کند در صورتی که 
باید فکری برای کارفرمایان کند. امروز دیگر 
زمانی نیســت که کارگر و کارفرما روبروی 
یکدیگــر قرار بگیرند؛ زیــرا کارفرما متوجه 
شــده  که کارگر برای او سرمایه ای ارزنده و 
دست نیافتنی  اســت. کارگر نیز متوجه شده  
که کارفرما در تلاش اســت تا زندگی او را 
تأمیــن کند به همین دلیل جامعه کارگری و 
کارفرمایی بسیار به یکدیگر نزدیک شده اند.

حســینی با اشاره به دوران ریاست جمهوری 
احمدی نژاد گفته بود: 50 اقتصاددان نامه ای 
مبنی براینکه اقدامات اقتصادی ایشــان راه 
به جایی نمی برد نوشــتند و گفتند که با این 
روش اقتصــاد از بین مــی رود. در آن زمان 
کشور ما ۹00 میلیارد دلار درآمد نفتی داشت 
که اگر این درآمد به درســتی هزینه می شد 
تا 100 ســال آینده کشــور دچار مشکلات 

این چنینی نمی شد.
وی در ادامــه در خصوص دوران ریاســت 
جمهــوری روحانــی نیز تصریــح می کند: 
گروهــی از اقتصاددانان به ایشــان نیز نامه 
نوشــتند و گفتند که این روش ها غلط است، 
اما توجهی نشــد که نتیجه آن بروز اتفاقاتی 

است که در حال حاضر شاهد آن هستیم.
زمان بر بودن تصویب حق مسکن 

مدیر روابــط عمومی اداره کار، تعاون و رفاه 
اجتماعی استان در گفت وگو با »صبح امروز« 
گفته بود: تصویب افزایش حقوق کارگران در 
سال ۹۹ در شــورای عالی کار زمان  زیادی 
صرف کرد؛ بنابراین تصویب حق مسکن نیز 
زمان خواهد برد و تا وقتی که به تایید نرسد 
و هیــچ اقدامی در خصــوص آن نمی توانیم 

انجام دهیم.
همه باید با شرایط کنار بیایند

مدیر روابــط عمومی اداره کار، تعاون و رفاه 
اجتماعــی در خصوص ناچیز بودن مبلغ حق 
مســکن کارگران در مقابــل افزایش قیمت 

مســکن نیز اینچنین بیان کرد: امروزه هم 
کارگران از وضعیت دولت باخبر هســتند و 
هم کارفرمایان وضعیت کارگران را می دانند 
و این موضوعی تعاملی اســت. ضمن اینکه 
مشکلاتی که ویروس کرونا به وجود آورده، 
مزید بر علت شــده  اســت و در سال جاری 
همه باید به نوعی با این شرایط کنار بیایند تا 

وضعیت به حالت عادی بازگردد.
تشکل های کارگری پیگیر حق مسکن 

هــادی ابــوی، دبیــر کل کانــون عالــی 
انجمن هــای صنفــی نیز معتقد بــود تمام 
تشــکل های کارگری و کارگران پیگیر حق 
مسکن هســتند و متاســفانه علیرغم اینکه 
وضعیت در کمیســیون اقتصادی و اجتماعی 
مجلس مطرح شــده و بعد از آن نیز باید به 
جلســه هیئت وزیران برود هنوز این اتفاق 
نیفتاده  اســت و این موضــوع جزء مطالبات 
همه تشــکل های کارگری و کارگران کشور 
اســت.وی در گفت وگو با صبح امروز اظهار 
داشت: نمایندگان کارگران در آخرین مرحله 
بعد از دستور آقای رئیسی، نسبت به موضوع 
دســتمزد ورود پیدا کردند بــا این گزینه که 
قیمــت مســکن افزایش پیدا کرده اســت، 
محاسبات خود را انجام دادند تا شاید رضایت 
نسبی کارگران را در بر داشته باشد، اما مرداد 
ماه نیز در حال ســپری شــدن است و هنوز 

هیچ خبری از تصویب این لایحه نیست.
عدم تحقق وعده ها

ابوی همچنین با گلایه گفته بود: زمانی که 
قانونی مانند حق مســکن در شورای عالی 
کار به تصویب می رســد، نباید روند اجرای 
آن زمان بر باشــد. به ما نیز وعده هایی مانند 
تســریع در اجرایی شــدن و رسیدگی خارج 
از نوبت به این مصوبــه را داده اند، اما هنوز 

خبری از تصویب آن نیست.
هادی ابوی در خصــوص عوارض تأخیر در 
تصویب این لایحه بر روی زندگی کارگران 
گفت: رقم حق مســکن به نوعی توهین به 
کارگر محسوب می شــود؛ زیرا بسیار ناچیز 
اســت و هیچ تأثیری در زندگــی کارگران 

ندارد. جمع ســالیانه آن شــاید به اندازه دو 
تا سه ماه اجاره مســکن آنان باشد، اما این 
مبلــغ از زمــان قدیم تحت عنــوان کمک 
هزینه مسکن مطرح بوده  است. حتی نام آن 
را کمک هزینه نیز نمی توان گذاشــت؛ زیرا 
زمانی می توان نام کمک هزینه بر آن لحاظ 
کرد که حداقل 30 درصد از هزینه مســکن 
را در بر بگیــرد، حال آنکه این رقم اصلًا به 

درصد نمی رسد.
تورم از حقوق کارگران جلو تر است

این فعال کارگــری تصریح کرد: به محض 
اینکه طرح افزایش کمک هزینه مسکن در 
شــورای عالی کار مطرح شد، قیمت مسکن 
نیز در همــان روز ها افزایش یافت، اما هنوز 
خبری از افزایش حق مسکن نیست و تورم 
همیشــه جلو تــر از درآمد کارگران اســت. 
پیشــنهاد ما این است که حقوق کارگران را 
افزایــش ندهند و به جای آن تورم را کنترل 
کنند؛ زیرا اگر حقــوق کارگران 50 تا 100 
درصد نیز افزایش داشــته باشــد بازهم به 

میزان تورم نمی رسد.
عدم پرداخت معوقات ظلمی آشکار در 

حق کارگران است
وی در خصــوص معوقات پنــج ماهه حق 
مســکن گفت: به دلیل اینکــه این موضوع 
از ابتدای ســال ۹۹ مطرح شده است، طبیعتاً 
بایــد معوقات آن نیز پرداخت شــود در غیر 
این صورت ظلم آشــکاری در حق کارگران 

صورت می گیرد.
مطالب فوق بخشــی از گزارش سال گذشته 
»صبــح امــروز« در خصوص مشــکلات 
کارگــران به خصوص حق مســکن بود .اما 
چندی پیش نماینده کارگری شــورای عالی 
کار گفت: حق مســکن 450 هــزار تومانی 
بــرای جامعه کارفرمایی عــدد قابل توجهی 
نیســت، اما هرچقدر هم کوچک باشد برای 
کارگران حداقلی بگیر رقم بزرگی محســوب 
می شــود و انتظار داشــتیم با قید فوریت به 
تصویب می رســید که چنین نشد. هر زمان 
گذر نماینــدگان کارگران بــه هیئت دولت 

می افتد، شاهد تعلل بسیار زیاد هستیم.
یکی از نمایندگان کارگری در شورای عالی 
کار می گوید: این شــورا مــوارد را مصوب 
می کند و هیئــت دولت آن را تایید می نماید 
و هر زمان که مصوبه آن برسد از ابتدای آن 
سال قابل پرداخت است.ولی الله صالحی در 
گفتگو با »صبح امــروز« بیان می کند: یک 
ســری موضوعات جنبه فراگیر دارد و همه 
کارگران کشور را شامل می شود که این مورد 
باید تاکنون تصویب می شــد. پیگیری هایی 
نیز صورت گرفته اما متاســفانه مقداری در 

این قضیه سخت گیری می شود.
امید به رفع مشکل حق مسکن 

وی ادامه می دهد: وقتی که مصوبه شــورای 
عالی کار توســط وزارتخانه به واحدها ابلاغ 
می شــود، قاعدتاً باید مصوبه حق مســکن 
نیز پیوســت آن شــود. اما متاسفانه با تأخیر 

صورت می گیرد و در سنوات گذشته نیز این 
اتفاق صورت افتاده اســت که امیدواریم در 

دولت های آتی تجربه نشود.
این نماینده کارگــری ابراز می کند: افزایش 
حقوق یا دریافتی یک کارگر زمانی می تواند 
قدرت خرید ایجــاد کند که قیمت کالاهای 
اساســی مورد مصرف دهک کارگری تثبیت 
شود و به گونه ای نباشد که هر روز افزایش 
پیدا کند، با این افزایش هیچ اتفاقی نمی افتد 
و صرفاً ممکن است که کارگر رقم بیشتری 
را به دســت آورد اما ارزش آن کاهش پیدا 

کرده و عملًا قدرت خریدی ایجاد نمی کند.
ایجاد تعاونی مسکن

وی با بیــان اینکه ارزش پول ملی کشــور 
هر ســال کاهش پیــدا می کنــد و اصولی 
اســت که ضمن افزایش حقوق در کنار آن 
قیمت کالاهای اساسی تصویب شود، عنوان 
می کند: مســکن یک بحث جدی است که 
در ســالیان متمادی پیشــنهاداتی در مورد 
آن داشــتیم . یکی از این پیشنهادات تامین 
مســکن در قالب تعاونی بــود به طوری که 
کارفرماهــا، دولت و خود کارگر در آن دخیل 

باشند.
 صالحی ادامه می دهد: در این خصوص باید 
فکری اساسی صورت بگیرد تا کارگر بتواند 
مســکن داشته باشــد و ترجیحاً اگر نزدیک 
به محل کار او باشد باشــد بهتر است، زیرا 
بســیاری از هزینه هــا را کاهش می دهد در 
غیــر این صــورت در محل هایی که امکان 
آن هست شهرک هایی ساخته شود و وسیله 
نقلیه عمومی به محل کار وجود داشته باشد. 
این ها اقداماتی اســت که در تمام کشور ها 
انجام شــده، به خصوص کشورهای توسعه 
یافته، حتی کشور های در حال توسعه نیز این 
مشــکل را حل کرده اند و قابل رفع است اما 

مقداری جدیت و تلاش می خواهد.
 وی تشــریح می کند: در گذشــته گام هایی 
برداشته شد و مسکن زیادی در قالب تعاونی  
برای کارگران ساخته شد اما مشکل مسکن 
باید ریشه ای حل شود و این ارقام همانطور 
که از نام آن پیدا اســت کمک هزینه است 
و نمی توان اســم آن را حق مسکن گذاشت، 

زیرا جایی را پوشش نمی دهد.
عدم توجه به پیشنهادات شورای عالی 

کار 
ولی الله صالحی خاطر نشان می کند: متاسفانه 
پیشــنهادات ما در ســالیان گذشته عملیاتی 
نشده و در اولویت قرار نگرفته است. با دادن 
یارانه و حق مسکن این معضل حل نمی شود 
و لازمه آن اصلاح زیرساخت های اقتصادی 
است. مسکن در قالب تعاونی امتحان شده و 
جواب داده و بســیاری از کارگران به وسیله 
آن صاحب خانــه شــده اند، امــا فقط در حد 
صحبت پیش می رود و لازم اســت که برای 
رفع مشــکلات و دغدغه های کارگران که 
سرمایه کشور هستند، اقدامات جدی صورت 

گیرد و گام های عملی برداشته شود.

در این خصوص باید 
فکری اساسی صورت بگیرد 
تا کارگر بتواند مسکن داشته 
باشد و ترجیحاً اگر نزدیک به 
محل کار او باشد باشد بهتر 
است، زیرا بسیاری از هزینه ها 
را کاهش می دهد در غیر 
این صورت در محل هایی که 
امکان آن هست شهرک هایی 
ساخته شود و وسیله نقلیه 
عمومی به محل کار وجود 
داشته باشد
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ممنوعیت خروج خودروهای بومی از مبادی 
خروجی خراسان رضوی 

رئیـس پلیـس راه خراسـان رضـوی از ممنوعیت خروج خودروهـای بومی از مبادی خروجی شـهرها از 
ظهر روز سه شـنبه 21 اردیبهشـت مـاه خبر داد.

ایسـنا نوشـت: حسـین میش مسـت در خصـوص ممنوعیت سـفر در تعطیـلات عید فطر اظهـار کرد: 
مطابـق مصوبـه سـتاد ملی کرونا در راسـتای جلوگیری از شـیوع بیشـتر ویروس کرونا از سـاعت 14 
روز سه شـنبه 21 اردیبهشـت ماه تا ظهر روز شـنبه 25 اردیبهشـت ماه تمامی سـفرهای بین شـهری 
ممنـوع اسـت.به گفتـه وی، ممنوعیت سـفر شـامل تمام شـهرها خواهد شـد و شـهرهای با وضعیت 
آبـی و زرد نیـز شـامل ایـن طرح خواهند شـد. ورود و خـروج از شـهرهای با رنگ قرمـز یک میلیون 
تومـان و شـهرهای با رنگ نارنجـی، زرد و آبی 500 هزار تومان جریمه دارد.رئیس پلیس راه خراسـان 
رضـوی تاکیـد کـرد: تمـام دوربین هـای محورهـای مواصلاتـی در راه های خراسـان رضـوی در این 
طـرح فعـال اسـت و تـردد هرگونـه خودرو ثبـت و اعمال قانون خواهد شـد. پیـش از آغـاز این طرح، 
خـروج خودروهـای بومـی در مبادی ورودی شـهرهای با وضعیت قرمز و نارنجی بررسـی می شـد، اما 
از روز سه شـنبه خـروج تمامـی خودروهـا حتـی بـرای اسـتفاده از باغ و ویلاهای شـخصی و سـفر به 

تفرجگاه هـای بیـن راهـی ممنوع اسـت و خودروهای متخلـف اعمال قانون می شـوند.

خراسان شمالی در شبانه روز گذشته فوتی 
کرونایی نداشت

رییـس دانشـگاه علـوم پزشـکی خراسـان شـمالی گفـت: طی 24 سـاعت گذشـته هیچ مـورد فوتی 
کرونایی در اسـتان به ثبت نرسـیده اسـت.روابط عمومی دانشـگاه علوم پزشـکی نوشـت: سـید احمد 
هاشـمی بـا بیـان اینکـه »با بسـتری 81 بیمار جدید طی 24 سـاعت گذشـته، هم اکنـون 3۶1 بیمار 
دارای علایـم بیمـاری کوویـد 1۹ در بیمارسـتان هـای اسـتان بسـتری هسـتند« اظهار کـرد: حدود 
۶0 درصـد مـردم اسـتان ماسـک می زننـد. برخـی افـراد بـا وجـود اینکـه در وضعیت بحرانی به سـر 
می بریـم، امـا همچنـان نسـبت بـه زدن ماسـک کم توجهی می کننـد و  هـم اکنون متاسـفانه میزان 
رعایت پروتکل های بهداشـتی و اسـتفاده از ماسـک، نسـبت به چند ماه گذشـته کاهش یافته اسـت.

مولوی با کشف ۲۰۰ قبضه سلاح سرد!
سـرکلانتر هفتم پلیس پیشـگیری پایتخت از کشف 200 قبضه سلاح سـرد و دستگیری فروشنده آن 
خبـر داد.فـارس نوشـت: دوسـتعلی جلیلیـان، با بیان اینکه »با کسـب خبـری مبنی بر فروش سـلاح 
سـرد توسـط متصدی یـک واحد صنفی در محـدوده کلانتری 11۶ مولوی تیمـی از مأموران عملیات 
ایـن کلانتـری بررسـی موضـوع را بر عهـده گرفتند« اظهـار کرد: مامـوران پلیس در تحقیقـات اولیه 
متوجـه شـدند متهم 23 سـاله دارای سـابقه بـا همین جرم بوده اسـت که پس از مجازات خـود دوباره 
بـه کار خلاف روی آورده اسـت و سـلاح های سـرد به اشـرار و معتـادان می فروشد.سـرکلانتر هفتم 
پلیـس پیشـگیری تهـران تشـریح کـرد: تحقیقات پلیسـی حاکـی از صحت خبـر دریافتی داشـت. با 
هماهنگـی  بـا مقـام قضائی روز گذشـته تیمی از مأمـوران کلانتری مولـوی به نشـانی اعلامی اعزام 
و ضمن دسـتگیری متهم در بازرسـی از آن مکان، موفق شـدند بیش از 200 قبضه سـلاح سـرد که 

بـه صـورت فلـه ای آماده بـرای فروش بود، کشـف کنند.

بازگشایی مراکز شماره گذاری و تعویض پلاک در 
سراسرکشور

رییـس مرکـز شـماره گذاری و تعویض پـلاک پلیس راهور ناجـا درباره آخرین وضعیـت فعالیت مراکز 
شـماره گذاری و تعویـض پـلاک در کشـور گفـت: برابـر تصویب سـتاد ملی مقابلـه با کرونـا در مورد 
فعالیت مشـاغل گروه دوم در شـهرهای قرمز، کلیه مراکز تعویض پلاک و شـماره گذاری در سراسـر 
کشـور بازگشـایی شـده و اقـدام به ارائـه خدمات به شـهروندان کرده اند.ایسـنا نوشـت: علی محمدی 
بـا بیـان اینکـه »در حـال حاضر ارائه خدمـات در ایـن مراکز با رعایـت پروتکل های بهداشـتی انجام 
خواهـد شـد« افـزود: متقاضیان از طریق مراجعه به سـایت پلیس راهور باید نسـبت بـه دریافت نوبت 
اینترنتـی اقـدام کـرده و در زمـان مشـخص به ایـن مراکز مراجعـه کنند. لازم اسـت که شـهروندان 
از آوردن همـراه بـه ایـن مراکـز پرهیز کنند.به گفتـه محمدی، فرآینـد دریافت نوبـت اینترنتی مراکز 
تعویـض پـلاک بسـیار راحـت بـوده و بـا مراجعه به سـایت راهـور 120 قابل انجـام بـوده و نیازی به 
مراجعـه بـه کافـی نـت و ... نیسـت. سـاعت کاری مراکـز تعویض پلاک در تمام کشـور از سـاعت ۷ 
صبـح تـا 15 بـوده و بعـد از اتمـام مـاه رمضـان از روز شـنبه به بعـد از ۷ تـا 1۶ خواهـد بود.محمدی 
دربـاره اعتبـار وکالت نامه های منقضی شـده نیـز گفت: اگر  زمـان وکالت نامـه ای در روزهای تعطیلی 
مراکـز تعویـض پـلاک به اتمام رسـیده باشـد، به تعـداد روزهای تعطیل بـر این مدت افـزوده خواهد 
شـد. امـا اگـر وکالـت نامـه ای همچنـان دارای اعتبـار باشـد، روزهـای تعطیـل بـر مـدت آن افزوده 

نخواهـد کرد.
ضرورت حمایت های روانی خانواده از بیماران کرونا در دوران قرنطینه

یـک روانشـناس بالینـی معتقـد اسـت: حمایت هـای روانـی خانـواده از بیمـاران کوویـد 1۹ در دوران 
قرنطینـه از طریـق تلفـن و فضـای مجـازی، نقشـی حیاتی در کاهـش عارضه هـای روانی ناشـی از 
بیمـاری و قرنطینـه ایفـا می کند.ایرنـا نوشـت: مریـم طاهـری در خصوص عـوارض روحـی و روانی 
کرونا)پـس از بهبـود( اظهـار کرد: عوارض ناشـی از این بیماری در حال حاضر هنوز ناشـناخته اسـت، 
امـا برخـی بهبودیافتـگان کرونا شـماری از اختلالات عصبـی را پس از گذار از کرونـا تجربه می کنند. 
خلق وخـوی افسـرده، اختلال افسـردگی و حملات پانیک)هـراس( از اختلالات اصلـی بهبودیافتگان 
کرونـا بـه شـمار مـی رود کـه گاه در دوران بیمـاری طـی 14 روز قرنطینه نیـز بـروز نمی یابد.به گفته 
وی، ایـن علائـم عمدتـا سـه تـا چهـار روز پس از درمـان ظاهر شـده و بـرای برخی بیمـاران روحی 
و روانـی نظیـر افسـردگی نیـز بـا گـذار از این دوران تشـدید می شـود. کرونـا همچنین بـا اختلال در 
سیسـتم اعصـاب و مرکـز بیمـاران روحـی  و روانـی که پیـش زمینه اختـلالات عصبـی و تجاربی از 
دوران افسـردگی و... را داشـته  و امـروز بهبـود یافته انـد، می توانـد سـبب بازگشـت مجـدد بیمـاری و 
تشـدید علائـم  شـود.طاهری خاطرنشـان کـرد: بهبـود وضعیت ایـن بیمـاران مسـتلزم بهره گیری از 
روانشناسـان، مشـاوران و در صـورت ضـرورت، دارودرمانـی در مراحـل اولیـه جهـت کنتـرل هراس 
واضطـراب و اختـلالات عصبـی اسـت. بیمـاری کوویـد1۹ بـه دلیل وحشـت مـرگ و تـرس از بین 
رفتـن بـا اضطـراب همـراه بـوده و این مسـاله نیز یکـی از مهمتریـن علل بـروز تبعات روانـی کرونا 
اسـت. حمایت هـای روانـی و اجتماعـی خانـواده امـا در این زمینـه بطور قطـع اثرگذار اسـت. بیماران 
مبتـلا بـه کرونـا عـلاوه بـر علائـم بالینـی دوران نقاهـت، از قرنطینـه و تنهـا بـودن رنـج می برنـد؛ 
بنابرایـن برقـراری ارتباطـات اجتماعـی از طریـق فضاهای مجـازی و حمایت های عاطفـی نزدیکان 
 بـدون شـک در تقویـت روحیـه ایـن بیمـاران و کاهـش تبعـات روانـی ایـن بیماری نقشـی اساسـی

 خواهد داشت.

کشف ۵۰۰ کیلو مواد مخدر در ۴۸ ساعت 
گذشته 

 فرمانده ارشـد نیروی انتظامی خراسـان رضوی از کشـف 500 کیلوگرم مواد مخدر طی 48 سـاعت 
داد. گذشته خبر 

پایـگاه خبـری نیـروی انتظامـی نوشـت: محمد کاظم تقـوی با بیان اینکـه »تیم هـای مرکز عملیات 
ویـژه پلیـس مبـارزه بـا مـواد مخدر خراسـان رضوی عملیـات گسـترده مقابله بـا قاچاق مـواد مخدر 
را در دسـتور کار خـود قـرار دادنـد« اظهـار کـرد: پلیـس پـس از هماهنگی هـای قضایـی و بـا اقدام  
اطلاعاتی و ردزنی های دقیق در 48 سـاعت گذشـته با توقیف یک خودروی سـنگین و سـه دسـتگاه 
خودروی سـواری در ورودی شـهر مشـهد و بازرسـی یک سـاختمان در حاشـیه مشـهد بیش از 400 

کیلـو تریـاک و نزدیـک به 100 کیلو حشـیش کشـف کرد. 
در این عملیات ضربتی، ۷ قاچاقچی دستگیر شدند و تحقیقات ادامه دارد.

خبر

دستور رئیسی برای برخورد با مردان قلدری که مهریه نمی دهند 

مینو محرز توضیح داد:

واکسن برکت چه زمانی تزریق عمومی می شود؟

عضو کمیسیون عمران مجلس:

صعودی های رتبه اول در شیرین سازی منابع آبی دارند

رئیس دســتگاه قضا گفت: مهریه حق زوجه است که مرد 
موظف اســت پرداخت کند و دادگســتری باید با مردانی 
که با قلدری از ایفای تعهدات خود در قبال همسرانشــان 

استنکاف می کنند، برخورد کند.
مرکز رسانه قوه قضائیه نوشت: آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
در جلســه شــورای عالی قوه قضائیه با محکومیت حمله 
تروریستی به یک مدرســه در افغانستان و ابراز همدردی 
با ملت، دولت این کشــور و خانواده هــای قربانیان حادثه 
مذکور، اظهار کرد: جریان صهیونیســتی - تکفیری با این 

جنایــت هولناک نــه تنها مردم ایران و افغانســتان، بلکه 
ملت های منطقه را متأثر کرد.

رئیسی کاهش ورودی پرونده ها به دستگاه قضائی به دلیل 
فعال تر شــدن حوزه پیشــگیری را از دیگر دستاوردهای 
دســتگاه قضا در دوره تحول عنوان کرد و گفت: توجه به 
پیشــگیری از جرم همکاری دولت را می طلبد و همه باید 
خود را موظف به همکاری با دستگاه قضائی در این زمینه 

بدانند تا روز به روز نرخ جرم کاهش یابد.
به گفته وی، همه لوازم اجرای عدالت در اختیار دســتگاه 

قضائی نیســت و ســایر اجزای حاکمیت هم در آن نقش 
دارند. قــوه قضائیه نمــاد اجرای عدالت اســت و نتیجه 
طرح های تحولی در این دستگاه باید موجب اجرای عدالت 

در جامعه و احساس اجرای عدالت از سوی مردم شود.
رئیســی همچنین با اشــاره به دریافت گزارشاتی مبنی بر 
اســتنکاف برخی از افراد در پرداخت حق زوجه به موجب 
رأی دادگاه، گفت: مهریه حق زوجه اســت که مرد موظف 
است پرداخت کند و دادگستری باید با مردانی که با قلدری 
از ایفــای تعهدات خود در قبال همسرانشــان اســتنکاف 

می کنند، برخورد کند.
رئیس قــوه قضائیه متذکر شــد: اگر کســی تمکن مالی 
پرداخت مهریه را ندارد، بر اســاس ضوابط قانونی تقسیط 
صــورت می گیرد، اما اگر کســی تمکــن دارد و پرداخت 
نمی کنــد، باید با آن برخورد شــود؛ چرا کــه مهریه حق 
زوجــه اســت و ما موظفیم کســانی که همسرانشــان با 
قلــدری حق آنهــا را نمی دهند و به عدلیه پنــاه آورده اند، 
 در گرفتن حقشــان یاری کنیم و نگذاریــم حق او ضایع 

شود.

محقق اصلی پروژه و مسئول تیم نظارت بر فاز 
مطالعات بالینی واکسن کوو ایران برکت گفت: 
اگر از 25 اردیبهشت کارآزمایی را شروع کنیم، 
حدودا اواخر خــرداد ماه نتایج کارآزمایی بالینی 
مشخص می شود، بنابراین در اواسط تابستان یا 
اوایل شهریور می توانیم تولید انبوه داشته باشیم 

و واکسن را در اختیار مردم بگذاریم.
ایلنا نوشت: مینو محرز با اشاره به روند فازهای 
کارآزمایی این واکسن، بیان کرد: واکسن برکت 
مرحلــه  اول و دوم خود را بــا موفقیت به اتمام 

رساند و طی جلسه ای که هفته  قبل برگزار شد، 
مجوزهای لازم برای فاز سوم انجام شده است. 
شنبه  آینده تزریق فاز سوم با 20 هزار داوطلب 
در ایران انجام می شود که از این تعداد 11 هزار 
و 500 نفر از تهران و البرز و بقیه از استان های 

اصفهان، مشهد، شیراز و بوشهر است.
محرز در مــورد عوارض کارآزمایــی بر روی 
داوطلبــان، گفــت: تا به حال ایــن کارآزمایی 
عوارض جدی نداشــته اســت، بــه طور کلی 
واکســن های ضعیف شــده، معمــولا عارضه  

محدودی دارند و کم عارضه محسوب می شوند 
و حتی اگر عوارضی هم داشته باشند، معمولی و 

از نوع درجه یک شناخته شده است.
محقــق اصلی پروژه و مســئول تیم نظارت بر 
فاز مطالعات بالینی واکســن برکت، در پاسخ به 
زمــان تزریق عمومی این واکســن، افزود: اگر 
از 25 اردیبهشــت کارآزمایی را شــروع کنیم، 
حدودا اواخر خــرداد ماه نتایج کارآزمایی بالینی 
مشخص می شــود، بنابراین در اواسط تابستان 
یا اوایل شــهریور می توانیم، تولید انبوه داشته 

باشیم و واکسن را در اختیار مردم بگذاریم.
محرز با اشاره به شرایط ثبت نام برای داوطلبان 
کارآزمایی گفت: ثبت نــام برای کارآزمایی فاز 
ســوم همچون دوره های قبل است و با همان 
سامانه افراد می توانند اقدام به ثبت نام کنند. تا 
الان هم 40 الی 50 هــزار نفر ثبت نام کردند 
و باید از بین آنها 20 هزار نفر انتخاب شــوند. 
افراد از 18 سال تا ۷5 سال می توانند، ثبت نام 
کننــد و بعد از آن افراد از نظــر بیماری زمینه 
یا داروهایی که مصرف می کنند، مورد بررســی 

قرار می گیرند. همه شــرایط مثل قبل است و 
داوطلب هــا در صــورت ایجاد عــوارض بیمه 

خواهند بود.
وی در مــورد اثر واکســن برکــت بر ویروس 
جهش یافته  هنــدی، بیان کرد: هنــوز به این 
شکل بررسی نشده، چون ویروس تازه به ایران 
آمده و باید روی واکسن امتحان شود، اما طبق 
بررسی هایی که انجام شده، واکسن هایی که با 
ویروس ضعیف شده ســاخته می شوند، اثرش 

نسبت به بقیه واکسن ها بهتر است.

یــک عضــو کمیســیون عمــران مجلــس 
گفــت: مــا بایــد یــک برنامــه مســتقلی بــرای 
ــیم.  ــته باش ــی داش ــطح مل ــن آب در س تامی
ــی  ــه جوی ــر صرف ــی نظی ــث های ــا بح طبیعت
ــرف آب  ــت مص ــا مدیری ــردم و ی ــوی م از س
ــود  ــه در جــای خ کشــاورزی مطــرح شــده ک

ــود. ــام ش ــد انج ــوده و بای ــت ب درس
ــاره  ــا اش ــی ب ــد دنیامال ــت: احم ــنا نوش ایس
ــی کشــور و  ــع آب ــن مناب ــه راهکارهــای تامی ب
اعمــال مدیریــت صحیــح در ایــن حــوزه، بیــان 
کــرد: در ابتــدا بایــد بگویــم کــه مــا امــروزه بــا 
چنــد چالــش جــدی مواجــه هســتیم. یکــی از 
ــط زیســتی  ــا بحث هــای محی ــش ه ــن چال ای
اســت کــه در ســطح دنیــا مطــرح هســت و مــا 

شــاهد گرمتــر شــدن زمیــن و توســعه مناطــق 
خشــک در دنیــا هســتیم. از ســوی دیگــر 
ــت دارد از  ــان در طبیع ــه انس ــتبردهایی ک دس
دیگــر عواملــی اســت کــه منجــر بــه کاهــش 

ــی مــی شــود. ــع آب مناب
مجلــس  در  انزلــی  بنــدر  مــردم  نماینــده 
شــورای اســلامی تصریــح کــرد: برآینــد نیــم 
ــطح  ــه س ــد ک ــان می ده ــته نش ــرن گذش ق
ــن  ــدت پایی ــه ش ــی ب ــفره های آب زیرزمین س
ــتاها  ــه روس ــا تخلی ــر ب ــرف دیگ ــه و از ط رفت
شــاهد توســعه کویرهــا و خشــک شــدن قنــات 
هــا هســتیم. مــا در گذشــته حــدود ۷000 
ــر از  ــروز کمت ــا ام ــتیم، ام ــات داش ــته قن رش
1500 رشــته قنــات در کشــور وجــود دارد. 

همــه ایــن عوامــل بــا پــروژه هــای سدســازی 
ــرای  ــی ب ــع آب کــه مــا داشــتیم و صــرف مناب
کشــاورزی و افزایــش مصــارف آب شــرب 
مــردم منجــر بــه وضعیــت کنونی شــده اســت.

بــه گفتــه وی، مــا از جمعیــت 35 میلیونــی بــه 
ــا  ــیده ایم؛ ب ــون رس ــدود 80 میلی ــی ح جمعیت
ایــن پیــش فــرض کــه جمعیــت ۷5 درصــدی 
روســتایی مــا بــه شــهری تبدیــل شــده و تنهــا 
25 درصــد جمعیــت روســتایی داریــم. بنابرایــن 
نیازمنــد برنامــه مســتقلی بــرای تامیــن آب در 
ســطح ملــی هســتیم.  دنیــا مالــی افــزود: بــه 
ــه  ــد را وارد چرخ ــع جدی ــد مناب ــن بای ــر م نظ
ــی در  ــری مقاومت های ــفانه یکس ــم. متاس کنی
ــد  ــن کار بای ــن حــوزه وجــود دارد. شــاید ای ای

از 20 ســال قبــل آغــاز مــی شــد. خوشــبختانه 
ــع  ــوب مناب ــه در جن ــمال و چ ــه در ش ــا چ م
ــه  ــن کاری ک ــم. بهتری ــا را داری ــی دریاه آب
وضعیــت  ایــن  از  را  مــا  می توانــد  امــروز 
آب  شیرین ســازی  بحــث  کنــد  خــارج 
ــت  ــوزه صنع ــه در ح ــا چ ــارف م ــت. مص اس
ــوزه  ــه در ح ــاورزی و چ ــوزه کش ــه در ح و چ
اســت.  افزایــش  روبــه  خانگــی  مصــارف 
ــع  ــارف مناب ــن مص ــب ای ــتی متناس ــا بایس م
جدیــد وارد چرخــه کنیم.عضــو کمیســیون 
ــه  ــلامی در ادام ــورای اس ــس ش ــران مجل عم
کشــورهای  راهکارهــای  بــه  اشــاره  بــا 
آبــی،  منابــع  تامیــن  بــرای  توســعه یافته 
ــعه یافته  ــورهای توس ــروز کش ــرد: ام ــان ک بی

در بحــث شیرین ســازی وارد شــده انــد. در 
بحــث شیرین ســازی صعودی هــا در رتبــه 
بعــد آمریکایــی هــا قــرار  اول هســتند و 
ــزء 10  ــز ج ــران نی ــه وی، ای ــه گفت ــد. ب دارن
ــود در  ــات موج ــا تاسیس ــوده، ام ــور اول ب کش
ــرای  ــاید ب ــاس اســت. ش ــران کوچــک مقی ای
ــتند  ــار آب هس ــه کن ــتاهایی ک ــی از روس برخ
اقتصــادی باشــد، امــا بــرای کلان کشــور نیــاز 
داریــم کــه چنــد پــروژه ملــی تعریــف کنیــم و 
تاسیســاتی ایجــاد کنیــم کــه هــر کــدام بتوانــد 
ــب  ــر مکع ــارد مت ــک میلی ــا ی ــون ت 500 میلی
ــن  ــا ای ــد. ب ــن کن ــا تامی ــرای م آب شــیرین ب
ــوان از کاهــش ســطح ســفره های  ــدام می ت اق

ــرد.  ــری ک ــی جلوگی آب زیرزمین

چند پرسش و پاسخ درباره واکسن کووید 1۹؛

چرا افراد مسن باید واکسن بزنند؟
هرچه ســن افراد بیشتر باشد، خطر ابتلا به 
نوع شــدید بیماری کوید1۹ در آن ها بیشتر 
می شــود. بنا بر گزارش مراکز پیشگیری و 
کنترل بیماری در آمریکا )CDC(افراد مسن 
بیــش از دیگران در معــرض خطر ابتلا به 

کووید1۹ و پیچیدگی های آن هستند.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« به نقل 
از خبرآنلاین، اکنون در بسیاری از کشورها 
واکسیناســیون افــراد مســن)در برخی از 
کشــورها ۷0 ســاله به بــالا و برخی دیگر 
مانند کشــور مــا ایران، 80 ســاله  به بالا( 
شروع شده است. بخشی از مردم از دریافت 
واکســن، به ویژه برای افراد مســن خانواده 
خــود، نگرانی هایی دارند که در ادامه به این 

نگرانی ها پاسخ داده شده است:
چرا افراد مسن باید واکسن بزنند؟ اگر آن ها 
بیماری های خاص داشــتند یا ضعیف بودند 

هم باید واکسن دریافت کنند؟
از ابتــدای عالم گیری کووید1۹ مشــخص 
شــد که افراد مســن، بیش از افــراد دیگر 
جامعه در معرض خطر ابتلا به نوع شدید و 
کشنده ویروس کرونای جدید هستند. بنا بر 
بررسی های ســال گذشته محققان دانشگاه 
»یوتا« در آمریکا مشــخص شد ۷0 درصد 
مرگ ومیرهای ناشــی از بیماری کرونا میان 
افراد ۶5 سال به بالا بوده است. سن، عامل 
قــوی در بروز عواقب بــد و مهلک بیماری 

کووید1۹ است و به همین دلیل افراد مسن 
باید به محض اینکه امکانش فراهم شــد، 

واکسن دریافت کنند.
تمام افراد مســن، آن هایی که به چند نوع 
بیماری مزمن مبتلا هســتند یا کسانی که 
بنیه ای ضعیف دارند یا در خانه ســالمندان 
زندگی می کنند بیش از دیگران به واکســن 

کووید1۹ نیاز دارند.
آیا واکســن کووید 1۹ این افــراد را بیمار 

نمی کند؟
هیچ کس پس از دریافت واکسن کووید1۹ 
به ویروس کرونا مبتلا نمی شود. البته احتمال 
دارد برخــی از افراد دچار عــوارض جانبی 
برخی از انواع واکســن ها شــوند که بیشتر 
در افراد جوان تر مشــاهده شــده و معمولا 
12 تا 24 ساعت پس از واکسیناسیون بروز 

می کند.
از این عوارض می توان به تب، خســتگی، 
ســردرد و دردهای ماهیچه ای اشــاره کرد 
که واکنش های سیســتم ایمنی بدن است و 
نشان می دهد آن در برابر ویروس شروع به 
فعالیت کرده اســت و بدین ترتیب در حال 
ایمن ســازی فرد اســت. در اینگونه مواقع 
مصرف داروی اســتامینوفن یــا ایبوپروفن 

می توانند از این علایم بکاهد.
همچنین بررسی ها نشــان داده است، بروز 
عوارض واکسن در افراد مسن، معمولا پس 

از دریافت مرحله دوم واکســن هایی که دو 
مرحله ای هســتند رایج است. درضمن این 

عوارض جانبی کوتاه مدت هستند.
 آیا باید مردم نگــران احتمال بروز عارضه  
جانبی شــدیدی از تزریق واکسن کووید1۹ 

باشند؟
از میــان یک میلیون نفری کــه در آمریکا 
واکســن دریافــت کردنــد، فقــط 11 نفر 
بــه عارضه ای چــون واکنش های شــدید 
حساســیتی مبتلا شــدند. ایــن واکنش ها 
شــامل تورم، خارش و تنگی نفس هستند. 
واکســن های  به  حساســیتی  واکنش های 
کووید1۹ بســیار غیرمعمول اند و بیشتر در 
افرادی رخ می دهد که پیش از این در برابر 
برخی از داروها واکنش های حساسیتی شدید 

از خود نشان داده اند.
به طور کلی عوارض جانبی شدید نادر هستند 
و احتمال اینکه فرد به این نوع واکنش های 
حساسیتی شدید مبتلا شود به مراتب کمتر 

از ابتلا به کووید1۹ است.
آیا پس از دریافت اولین دوز از واکسن های 
دو مرحله ای، افراد مســن در برابر کووید1۹ 

ایمن می شوند؟
۹5 درصد از ایمنی در برابر کووید1۹، پس از 
دریافت دوز دوم واکسن رخ می دهد. مقدار 
پادتن در بدن باید به ۹5 درصد برسد که این 
وضعیت پــس از ۷ تا 10 روز بعد از دریافت 

دوز دوم واکســن رخ می دهد. بنابراین افراد 
باید همچنــان به مراقبت های لازم در برابر 
ویروس کرونا اهمیت بدهند. در ضمن هنوز 
معلوم نیســت افرادی که واکســن دریافت 
می کنند تا زمانی  که به ایمنی لازم برســند، 

ناقل خواهند بود یا خیر.
برخی از بررسی های دیگر نشان داده است 
که پس از دریافت اولین دوز واکســن، بدن 
در برابــر کووید1۹، 50 تــا 55 درصد ایمن 
می شود. سپس دومین دوز از واکسن، ایمنی 
بدن فرد را در برابر ویروس افزایش می دهد. 
10 تــا 14 روز پــس از دریافــت دوز دوم 
واکســن، بدن در برابر عفونت زایی ویروس 

کرونا تا ۹5درصد ایمن می شود.
برخی از افراد مســن و البته خانواده هایشان 
نگران عواض جانبی طولانی مدت ناشناخته 

واکسن کووید1۹ هستند، چه باید کرد؟
عوارض ناشــی از ابتلا بــه کووید1۹، گاه 
چنان پیچیده و خطرناک می شوند که تزریق 
واکســن خطری بســیار کمتر از آن دارد و 
اگر فردی مســن هســتید احتمال ابتلا به 
کووید1۹ و مرگ در شــما بســیار بالاست. 
علاوه بر این، افرادی کــه از ویروس کرونا 
جان ســالم به در برده اند، عــوارض جانبی 
طولانی مدتی را تجربه کرده اند که به مراتب 
بیشتر از عوارض جانبی احتمالی واکسن این 

ویروس است.

آیــا واکســن کوویــد1۹، فــرد را از تمام 
ویروس های کرونای جدید که دچار جهش 

شده اند هم ایمن نگه می دارد؟
این موضوع هنوز در دست بررسی است، اما 
بنا بر داده هایی که تا به حال به دســت آمده 
نشان می دهد این واکسن ها می توانند فرد را 
در برابر کرونای انگلیسی یا B-11۷ مصون 
نگهدارند. به همین دلیل محققان امیدوارند 
سیستم ایمنی بدن افراد با تزریق واکسن در 
برابر انواع ویروس های جهش یافته کرونای 
جدید دیگر هم مقاوم شــود. اما این نگرانی 
وجــود دارد که اگر افراد جامعه به ســرعت 
جدید  قدرت جهش های  نشــوند،  واکسینه 

کووید1۹ بیش از واکسن های فعلی شود.
آیا افراد پس از دریافت واکسیناسیون کامل 
باز هم باید پروتکل های بهداشتی را رعایت 

کنند؟
محققــان هنــوز مطمئن نیســتند که بدن 
در برابــر کووید1۹ پس از واکسیناســیون 
100درصد ایمن شــود. در واقــع آنچه که 
مشــخص شــده این اســت این ایمنی تا 
۹5درصد خواهد بود. به همین دلیل افرادی 
که واکسیناســیون می شــوند تا رسیدن به 
ایمنــی جمعی باید همچنــان پروتکل های 
فاصله گــذاری  جملــه  از  بهداشــتی، 
 اجتماعــی و پوشــیدن ماســک را رعایت 

کنند.
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حسین پورقلی
چند وقتیست  راکدم  از دم

در رگم  رودخانه جاری  نیست
دیگر از بی کسی نمی ترسم

زخم هم مثل قبل کاری  نیست
.

کو دل نازکم؟ جوانی  کو؟
گریه های من روانی کو؟
آن همه بازی زبانی کو؟

شوق هنگام شعرخوانی کو؟
.

مثل یک مرغ در »قفس مرده«ست
خالی از خاطرات بیرون است

دلم این دستمال دامادی
مثل یک لتَّه ی  پر از خون است

.
مثل مخروبه ای که  یک آدم

چندسالیست کافه ام کرده است
پرم  از استراحت مردم

رفت و آمد کلافه ام کرده است
.

با خودم قبل رفتنش گفتم
می شود باز قصه ات تکرار 

حال بد نیز، سهمت از او نیست
رفتنش  را به حال خود بگذار 

.
موقع رفتنش ، تبسم باش

خنده او را شکنجه  خواهد داد
لالمانی  گرفتن مجرم

بازجو را شکنجه خواهد داد

فراخوان حضور در غرفه ایران در نمایشگاه 
کتاب فرانکفورت

هفتادوسومین دوره نمایشگاه کتاب فرانکفورت در دو بخش حضوری و مجازی با رعایت الزامات 
بهداشــتی و تدابیر ویژه برگزار خواهد شــد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط 
عمومــی خانه کتــاب و ادبیات ایران، با توجه به برپایی غرفه ملی جمهوری اســلامی ایران در 
نمایشــگاه کتاب فرانکفورت و اطلاعیه این نمایشگاه، هفتادوسومین دوره آن )28 مهر تا 2 آبان 
1400- 20 تا 24 اکتبر 2021( در دو بخش حضوری و مجازی، با رعایت الزامات بهداشــتی و 
تدابیر ویژه برگزار خواهد شد و مشارکت در آن تابع مقررات و دستور العمل های بهداشتی هر دو 

کشور است که با میزان شیوع کرونا متغیر خواهد بود.
بر اســاس این فراخوان از تمامی ناشــران فعال، تشکل های صنفی نشــر، نهادها، موسسات و 
آژانس های ادبی سراســر کشور برای ثبت نام به منظور مشارکت در این رویداد فرهنگی و معرفی 
کتاب های خود )عرضه در غرفه ملی جمهوری اســلامی ایران یا عرضه در بســتر تعبیه شده در 

فضای مجازی توسط نمایشگاه فرانکفورت( دعوت می شود

آخرین اثر برنده نوبل به ایران رسید
کتاب »کلارا و خورشید« نوشته  کازوئو ایشی گورو با ترجمه  شیوا مقانلو منتشر شد.

به  گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، این کتاب در 328 صفحه با قیمت ۶۹هزار 
تومان توسط نشر نیماژ منتشر شده است.

در معرفی ناشر از کتاب »کلارا و خورشید« آمده است: »کلارا و خورشید«، نخستین رمان کازئو 
ایشــی گورو بعد از دریافت جایزه  نوبل است. ایشی گورو چهار ســال پس از دریافت جایزه  ادبی 
نوبل، باز هم با این کتاب نشــان می دهد که همیشه نوبل ادبی جایزه ای سیاسی نیست و گاهی 

هم می شود که هیئت داوران نوبل درست به هدف زده باشند.
»کلارا و خورشــید« یک اثر علمی تخیلی و پادآرمانشهری اســت که رنگ وبوی آثار ماندگار و 
بزرگ کلاســیک را هم دارد.کازوئو ایشــی گورو، داســتان نویس، فیلمنامه نویس و موسیقی دان 

انگلیسی  ژاپنی، از تحسین شده ترین نویسندگان معاصر جهان به شمار می رود.
ایشــی گورو در تمام این سال ها به شکلی مداوم و خســتگی ناپذیر در کار خلق هنری بوده است. 
او در کنار نوشــتن یک مجموعه داســتان و چند داســتان کوتاه پراکنده و چهار فیلمنامه و چند 
ترانه  متن برای آلبوم های موســیقی، بیشــتر به عنوان رمان نویســی مورد توجه و تحسین واقع 
شــده که یک به یک آثارش موفق ظاهر شده اند.ایشی گورو سال 201۷ به خاطر مجموعه آثار خود 
برنده  جایزه  ادبی نوبل شــده است. بیانیه  کمیته  این جایزه او را چنین توصیف کرده: »کسی که 
با رمان هایش، رمان هایی نمایشــگر عواطف بســیار نیرومند، ورطه ای را آشکار می کند که زیر 
احساس واهی ارتباط ما با جهان هستی نهفته است.«راوی رمان کلارا یک آ.اف است. یک نمونه  
خاص از ربات هایی انســان نما که برای همراهی کودکان و نوجوانان طراحی و ساخته شده اند. او 
در ادامه  مسیر مکاشفه گونه  شازده کوچولووارش با جوسی دختربچه ای که یک بیماری خاص دارد 
همراه می شــود. رابطه  کلارا و خورشیدخان بســیار عجیب و روحانی  است. سروکله  یک ماشین 
دودزا پیدا می شود و در این میان آیا ریک در جوسی عشق حقیقی خود را یافته است؟در بخشی 
از کتاب می خوانیم: »نسل ما هنوز احساسات قدیم رو توی خودش داره، یه بخشی از وجودمون 
اون احساســات رو رها نمی کنه. حالا اون بخشی که می خواد احساسات رو نگه داره معتقده که 
درون هرکدوم از ما یک چیز دست نیافتنی هست، یک چیز منحصربه فرد که قابل انتقال نیست.«
معمــولا برندگان نوبل ادبیات، کتابی کــه بعد از دریافت جایزه منتشــر می کنند بدترین کتاب 
زندگی شان است چون حالا انتظارات از نویسنده به شدت بالا رفته و همه منتظر یک شاهکارند؛ 

این جاست که ایشی گورو واقعا دست به خلق یک شاهکار زده است؛ شاهکار بالاجبار…

رقابت تنها نماینده سینمای ایران در جشنواره  
آمریکایی

فیلم کوتاه »منبع« تنها نماینده ای از سینمای ایران است که به بخش رقابتی بیست و چهارمین 
دوره جشنواره بروکلین آمریکا راه پیدا کرده است.

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقــل از هنرآنلاین، فیلم کوتــاه منبع به تهیه کنندگی 
و کارگردانی مجتبی پورعبدالهدر بیســت و چهارمین دوره جشــنواره بروکلین آمریکا به رقابت 
می پردازد. این فیلم از میان 25۹5 فیلم از ۹1 کشور در بخش رقابتی انتخاب شده و تنها نماینده 

سینمای ایران در این دوره از این جشنواره است.
جشــنواره بروکلین آمریکا هر ســال به صورت فیزیکی برگزار می شود، اما امسال بخاطر شرایط 

ویژه پاندمی کرونا از تاریخ 4 الی 13 ژوئن به صورت آنلاین برگزار خواهد شد.
پخش بین المللی این فیلم توســط شــرکت AtoZinema به مدیریت آزاده مســیح زاده انجام 
می شود.پیش از این نیز فیلم منبع در سی و هفتمین دوره جشنواره فیلم کوتاه تهران مورد توجه 

منتقدین قرار گرفت و در بخش بهترین فیلمنامه نامزد دریافت جایزه شد.
در خلاصه داستان فیلم کوتاه منبع آمده است: یکی از تفریحات ابوالفضل و مسعود، مخفیانه شنا 
کردن در منبع آبی است که روی پشت بام ساختمانشان قرار دارد تا اینکه یک بار در این موقعیت 

در تقابل با محمد قرار می گیرند.
نادر فلاح، ابوالفضل صفی خانی، حمیدرضا تجریشــی و محمد مهدی برقی زاده بازیگرانی هستند 

که در این اثر به ایفای نقش پرداختند.

کافه شعر

خبر

خسارت 20 میلیارد ریالی کرونا به مراکز فرهنگی هنری خراسان شمالی

برگزاری بزرگداشت روزهای ملی فردوسی و خیام به صورت مجازی

رییس اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی شیروان 
گفت: از ابتدای شــیوع ویروس کرونا تاکنون 
20 میلیــارد ریال به مراکز فرهنگی هنری این 
شهرستان خراسان شــمالی خسارت وارد شده 

است.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایرنــا، ابراهیم عباســپور اظهار داشــت: بر 
اثر همــه گیری کرونا درآمــد هنرمندان حوزه 
تئاتر، ســینما، موسســات قرآنــی و فرهنگی 
هنری، آموزشــگاه های آزاد، کانون های آگهی 
و تبلیغــات و همچنین  مراکز انتشــارات این 

شهرستان بسیار کاهش پیدا کرده است.
وی گفــت: برنامه های حــوزه های فرهنگی 

هنری در وضعیت قرمز این شهرســتان تعطیل 
شد در حالیکه پیش از شیوع ویروس کرونا تنها 
درآمد سالانه 10 مرکز نمایشی این شهرستان 

بیش از یک میلیار ریال بود.
عباسپور شمار هنرمندان فعال این شهرستان را 
500 نفر عنوان کرد و افزود: به منظور حمایت 
از آنها تســهیلاتی در نظر گرفته شد که 100 

متقاضی برای دریافت آن ثبت نام کردند.
وی گفــت: ۷0 نفر  از آنها موفــق به دریافت 
تسهیلات شــدند و 30 نفر دیگر به دلیل سود 
بالای بانکی، عدم توان پرداخت ماهانه اقساط  
و مشــکل ضمانت ها موفق بــه دریافت این 

تسهیلات نشدند.

وی گفت: بــه همه اصحــاب فرهنگ و هنر 
شهرســتان در قالب پیامی مبنی بر ثبت نام در 
ســامانه کارا و دریافت تســهیلات تاکید شده 
بود در این راســتا به هر نفر از اصحاب فرهنگ 
و هنــر ۶0 تا 1۶0 میلیون ریال تســهیلات با 
کارمــزد 12 درصد و بــا بازپرداخت 24 ماهه 

پرداخت شد.
رییس اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی شیروان 
گفت: همچنین سال گذشته تمامی هنرمندانی 
که زیر پوشــش بیمه تامیــن اجتماعی بودند، 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی سه ماه بیمه 
آنان را پرداخت کرد و امســال هم ســه ماه را 

پرداخت می کند.

جلســه انجمن آثار و مفاخر فرهنگی استان با 
حضور دکتر مروارید مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
اســلامی خراســان رضوی، رییس نمایندگی 
ســازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی استان، 
اعضای انجمــن، معاون فرماندار و رییس اداره 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی نیشــابور با موضوع 
بزرگداشت روزهای ملی فردوسی و خیام برگزار 

شد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
خراســان رضــوی، در این جلســه دکتر جعفر 
مروارید دبیــر انجمن آثــار و مفاخر فرهنگی 
خراســان رضوی و مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان گفت: امسال نیز شیوع بیماری 
کرونا و مصوبات ســتاد ملی مقابلــه با کرونا، 
برگزاری هر نوع تجمع را محدود کرده اســت 
و بنا بــر همین امر بزرگداشــت روزهای ملی 
فردوســی و خیام به صورت مجازی برگزار می 

شود.
وی با اشــاره بــه برگزاری جلســات ســتاد 
بزرگداشت روز ملی خیام در نیشابور افزود: همه 

مســوولین این شهرستان در تلاش هستند این 
بزرگداشت به بهترین شکل برگزار شود و ما نیز 
در انجمن آثار و مفاخر فرهنگی اســتان و این 

اداره کل در کنار این شهرستان هستیم.
مرواریــد با اشــاره به برگــزاری همایش روز 
بزرگداشــت فردوسی در مشــهد گفت: برای 
همایش ملی »شــاهنامه و زبان فارسی » که 
به صورت مجازی توســط خردسرای فردوسی 
برگزار می شــود، اطلاع رسانی مناسب صورت 
پذیــرد که اکثریت علاقمنــدان بتوانند در این 

همایش شرکت کنند.
وی گفت: بر اســاس برنامه ریــزی های که 
انجام شده است، سخنرانی های علمی مناسب 
و خوبــی برای ایــن همایش در نظــر گرفته 
شده اســت.مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خراسان رضوی بیان داشت: پیام دکتر صالحی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز همزمان با 25 
اردیبهشت روز ملی فردوسی و پاسداشت زبان 
فارســی و 28 اردیبهشت روز ملی خیام منتشر 
و در برنامه های بزرگداشت مجازی قرائت می 

شود

عودها بی صدا شدند
روز گذشته استاد عبدالوهاب شهیدی، موسیقی دان برجسته کشور بر اثر عارضه قلبی درگذشت؛

شامگاه  پایانی  ســاعات 
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 1۹( یکشــنبه 
بود  اردیبهشــت ماه( 
که حساب اینستاگرام 
عبدالوهــاب  اســتاد 
موســیقی دان،  شهیدی 
نام  به  نوازنده  و  خواننده 
ســاز عــود کشــورمان 
توسط توسط نوه ارشد او 
به روزرســانی شــد و از 
بستری شدن این هنرمند 
۹۹ ساله در بیمارستان به سبب عارضه قلبی 
خبر داد. در این پیام تاکید شده بود که علت 
بســتری این هنرمند، به سبب ابتلای او به 
ویروس کرونا نبوده و یادآور شــد که استاد 
اردیبهشت ماه(  شهیدی چهار روز قبل )15 
نخستین دوز واکسن کرونا را دریافت کرده 

است.
اما صبح روز گذشــته اخبار حکایت از خبر 
ناگواری داشت؛ خبری مبنی بر اینکه استاد 
عبدالوهاب شــهیدی که شــب قبل بر اثر 
عارضه قلبی در بیمارستان بستری شده بود، 
در سن ۹۹ ســالگی دار فانی را وداع گفت! 

خبر تلخ بود و جانکاه...
آغاز فعالیت هنری با فراگیری آواز، سنتور 

و عود
زنده یاد عبدالوهاب شهیدی )10مهر 1301  
– 20 اردیبهشــت 1400( موســیقی دان، 

خواننده، آهنگســاز، مــدرس آواز و نوازنده 
برجســته عود بود. وی از اوایل دهه 1320 
فعالیت هنری خود را با فراگیری آواز، سنتور 
و عود نزد اســماعیل مهرتــاش آغاز کرد. 
شــهیدی که در ابتدا آوازهای تاج اصفهانی 
و ادیب خوانساری را آموخته بود، با مخالفت 
اســماعیل مهرتاش مواجه شــد کــه به او 
می گفت »باید همه این ها را از ذهنت پاک 

کنی.«
بدیــن ترتیب بود که عبدالوهاب شــهیدی 
صاحب ســبک منحصر به فردی شد. زنده 
یاد استاد شهیدی مدعی بود که ابتکاری به 
خرج داده و مضراب تار را روی عود استفاده 
کرده و بدین ترتیب شــیوه نوازندگی تار را 
روی عــود پیاده کرده اســت. وی در دوران 
فعالیت هنری خــود معتقد بود یک خواننده 
حتما باید بر یک ساز موسیقی اشراف داشته 

باشد.
رتبه ســوم بیش ترین برنامه موســیقی در 

گل ها 
این موسیقی دان برجسته مشوق اصلی خود 
را پــدرش می داند و در ایــن باره می گوید: 
»پدر هــم از آن جا که موســیقی را خیلی 
خوب می دانســت، به من کمک می کرد و 
چند مثنوی را به مــن یاد داد که ای کاش 
نرفته بود و من از او بیشــتر می آموختم. اما 

13 ساله بودم که ایشان درگذشت.«
شــهیدی در ســال 133۹ در برنامه گل ها 

شــروع به فعالیت و همــکاری با رادیو کرد 
و تا ســال 135۷ در بسیاری از این برنامه ها 
شــرکت و با اجرای بیــش از 230 برنامه، 
از فعال ترین هنرمنــدان برنامه گل ها بوده 
و رتبه ســوم بیش ترین برنامه موسیقی در 
گل ها را دارد.اجرای آوازهای محلی، در میان 
آثار عبدالوهاب شهیدی نیز نقش برجسته ای 
دارند. تصنیف معروف زندگی با مطلع »اون 
نگاه گرم تو« از این هنرمند است که مربوط 
به آهنگی محلی بر روی شعری از هما میر 
افشار در دستگاه ماهور می باشد و با تنظیم 

فرامرز پایور اجرا شده است.
وی قطعــات قدیمــی معروفــی مانند آثار 
عارف قزوینــی را نیز اجرا کرده که از میان 
آن ها می توان بــه تصنیف های »گریه را به 
مســتی بهانه کردم« در آلبوم قدیمی حرف 
و همچنیــن »گریه کن که گر ســیل خون 
گریی« اشــاره کرد. هم چنین تصنیف های 
دیگری مثــل یار »بی وفــا« و »بی تو به 
سر نمی شود« از اجراهای اوست. »در مدح 
علــی )ع(«، »دو بیتی های بابا طاهر«، »راز 
عــود«، »عود من خداحافــظ«، »گله دارم 
شــتربانا«، »تنها بیا« و »گل های تازه« از 
جمله آثار دیگری اســت که تاکنون توسط 
مرحوم شــهیدی در دسترس مخاطبان قرار 

گرفته است.
او بزرگ مرد هنر آواز ایران است 

زنده یاد محمدرضا شــجریان، در جشــن 

یازدهم خانه موسیقی که برای اعطای جایزه 
یک عمر دســتاورد هنری به استاد شهیدی 
روی ســن آمده بود درباره ایــن خواننده و 
نوازنده پرآوازه ایران گفته بود: »او بزرگ مرد 
هنر آواز ایران اســت و سالیان درازی است 
که دستش را بوسیده ام و در حضور او کُرنش 
کردم و هیچــگاه به خود اجازه ندادم که در 
حضــور او عرض هنر کنم و از این بابت که 
من آمده ام جایزه او را تقدیم کنم متاســفم، 
اســتاد مرا ببخش و من در اندازه ای نیستم 

که جایزه شما را بدهم.«
شخصیت هنری متمایز

معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی، در پیامی درگذشــت این استاد 
پرآوازه را تســلیت گفت و نوشــت: اســتاد 
عبدالوهاب شــهیدی مهــارت و معرفت را 
بــه غایت در هنر موســیقی جاری کرد و با 
دغدغه جانانه برای همه ابعاد اثر موســیقی 
که هر یک نقشــی هماهنگ و همســاز در 
اثر دارد، شــخصیت هنری متمایزی یافت. 
استاد عبدالوهاب شهیدی خواننده و نوازنده 
توانمند و برجسته ایران است که با شناخت 
دقیق و عمیق از شــعر، آواز و تصنیف می 

خواند.
سید مجتبی حسینی ادامه داد: استاد شهیدی 
آثــار و تصنیف هــای مانــدگاری را برای 
موســیقی ایران و ایران به یادگار گذاشت و 
با آثــارش و همراهی و همدلی با هنرمندان 

شاخص موســیقی در دهه های گذشته  در 
تاریخ موسیقی و هنر این سرزمین را نقشی 

خوش زده است.
نغمه های دلنشین او تا ابد در یادها 

خواهد ماند 
دفتر موســیقی  اله یــاری، مدیرکل  محمد 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی نیز در 
پیامی ضمن ابراز اینکه »درگذشت هنرمند 
ایران اســتاد عبدالوهاب  ارزشمند موسیقی 
شــهیدی، ضایعه ای بزرگ و ناراحت کننده 
اســت« بیان کرد: مرحوم شــهیدی دارای 
منشــی بزرگوارانه در زندگی اجتماعی خود 
بود و در عمر پر تلاش هنری خود، آوازهای 
زیبایی خلــق کرد و اکنون بــه جاودانگی 
پیوســت، اما نغمه های دلنشین او تا ابد در 

یادها خواهد ماند.
یادش گرامی

شــایان ذکر اســت همکاری با ارکسترها 
و مجموعه هــای مختلــف موســیقایی در 
بخش های رادیــو و تلویزیــون و کارهای 
ارکســترال از دیگر فعالیت های این خواننده 
فقید موســیقی ایرانی به حســاب می آید. 
همچنین این نوازنده برجســته ســاز عود 
در ســال ها فعالیت خود، سابقه همکاری با 
استادانی مانند جلیل شــهناز، فرامرز پایور، 
علی اصغر بهاری، حسین تهرانی، رحمت الله 
بدیعی، حســن ناهید و محمد اسماعیلی را 

داشت. روحش شاد و یادش گرامی...
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شهردار منطقه 6 مشهد:

خیابان شهدای فاطمیون
 به پیاده راه تبدیل شد 

شهردار منطقه ۶ از اجرای پیاده روسازی خیابان شهدای فاطمیون )سرخس( با هدف توسعه پیاده 
مداری و استانداردسازی معابر خبر داد.

به گزارش صبح امروز، سیدعلی حسین پور با بیان این خبر اظهار کرد: از آنجا که پیاده روهای شهر 
می تواند نقشی اساسی در ارتقای سلامت و تسهیل عبور و مرور شهروندان ایفا کنند، شهرداری 

منطقه تاکید فراوانی بر افزایش سطح نوسازی معابر عمومی شهر دارد.
وی از اجرای پروژه پیاده روســازی خیابان شــهدای فاطمیون )ســرخس( خبر داد و افزود: این 
عملیات به متراژ بیش از هزار و 300 مترمربع و اعتباری بالغ بر دو میلیارد و 350 میلیون ریال، به 
منظور بهبود عبور و مرور شهروندان اجرا شد که در این پروژه حدفاصل میدان عدالت تا خیابان 

شهدای فاطمیون کف سازی و تبدیل به سنگفرش شده است.
شهردار منطقه ۶ بیان کرد: اجرای این پروژه ضمن تضمین امنیت شهروندان برای عبور و مرور 
و کاستن حوادث احتمالی، جلوه بصری و شهری مسیر نیز متحول گشته و عابرین با آرامش می 

توانند در این مسیر تردد کنند.

اتمام عملیات فاز یک پیاده رو سازی 
خیابان ثامن الائمه 

شهردار منطقه هشــت از اتمام عملیات فاز یک 
پیاده رو سازی خیابان ثامن الائمه خبر داد. 

به گزارش صبح امروز، حسین عبد الله زاده با بیان 
این خبر اظهار کرد: در راستای ساماندهی ساختار 
و فضاهای شهری، سهولت در تردد شهروندان و 
زیبا سازی معابر سطح منطقه، عملیات دو هزار متر 
مربع کف فرش و پیاده روسازی در خیابان ثامن 

الائمه صورت گرفت.
وی افزود: پیاده روها از مهمترین فضاهای شــهری هســتند که مورد استفاده شهروندان قرار 
می گیرند و بایســتی به جهت ارتقا کیفیت تردد و زیباسازی محیط شهری در راستای افزایش 

رضایتمندی شهروندان به صورت مستمر بهسازی و مرمت شوند.
شهردار منطقه هشت بیان کرد: مناسب سازی فضاهای شهری یکی از موضوعاتی اساسی است 
که از جهات مختلف اجتماعی، اقتصادی و بهداشــتی در زندگی شهروندان تأثیر عمده و نقش 

برجسته ای دارد.

پلمپ ۸۲ واحد صنفی مزاحم و آلاینده در 
منطقه 9 

شهردار منطقه ۹ مشــهد از پلمپ 82 
واحد صنفی مزاحم و آلاینده در ســطح 
این منطقه طی یکسال گذشته به منظور 
جلوگیــری از آلودگی هــای صوتی و 

زیست محیطی مشاغل خبرداد. 
به گزارش صبح امــروز، جواد اصغری 
گفت: در راســتای حمایــت از حقوق 
شهروندان و جلوگیری از آلودگی های 
صوتی و زیست محیطی پس از تشکیل 
پرونده تخلفات مشاغل مزاحم، با استناد 
به بند 20 ماده 55 قانون شهرداری ها، 

با این واحدهای صنفی رفتار قانونی شده است.
وی اضافه کرد: واحدهای صنفی آلاینده، مزاحم و پرخطر در این منطقه براساس نوع مشاغل و 

معابر قرارگیری آنها، شناسایی و دسته بندی شده اند.
شــهردار منطقه ۹ مشــهدبا بیان اینکه تاکنون 443 واحد شغلی مزاحم و آلاینده سطح منطقه 
براساس نوع واحد صنفی شناسایی شدند، ادامه داد: به منظور ساماندهی این مشاغل، طی یکسال 
گذشــته پس از انجام بازدیدهای کارشناسی توسط شهرداری منطقه ۹، برای 3۹0 مورد، پرونده 

تخلفات تشکیل شده است.
اصغری تاکید کرد: تاکنون بیش از 8۹0 اخطاریه در این خصوص توسط منطقه صادر شده و طی 

یکسال گذشته 82 واحد صنفی مزاحم و آلاینده پلمپ شده است.
وی در مورد چگونگی شناســایی این گونه مشــاغل، عنوان کرد: ایــن صنفوف از طریق ثبت 
شکایت های شهروندان در سامانه 13۷ یا مراجعه حضوری شاکیان به شهرداری و گشت زنی های 

صورت گرفته از سوی واحد رفع سدمعبر این منطقه، شناسایی می شوند.

اجرای پروژه پیاده روسازی در بولوار توس
شهردار منطقه 10 مشهد از اجرای 
پروژه پیاده روسازی در بولوار توس 
ایــن منطقه بــا هدف زیباســازی 
منظر شــهری و بهبود عبور و مرور 

شهروندان، خبرداد.
به گزارش صبح امروز، احمد حافظ 
با بیان این مطلب، اظهار کرد: پیاده 
روها از مهمترین فضاهای شــهری 
هستند که مورد استفاده شهروندان 
قرار می گیرند و بایستی در راستای 
ارتقا کیفیت تردد و زیباسازی محیط 
رضایتمندی  افزایــش  و  شــهری 

شهروندان به صورت مستمر بهسازی و مرمت شوند.
وی ادامه داد: مناســب سازی فضاهای شــهری یکی از موضوعاتی اساسی است که از جهات 
مختلف اجتماعی، اقتصادی و بهداشتی در زندگی شهروندان تأثیر عمده و نقش برجسته ای دارد.
شــهردار منطقه 10 تصریح کرد: این پروژه در مساحت سه هزار مترمربع و با اعتبار سه میلیارد 

ریالی در توس ۶4، ثنایی سه اجرا شد.
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شــهردار بجنورد گفت: 24 هزار و 300 متر از طول حدود 30 هزار متری مســیل های داخل محدوده 
خدماتی مرکز اســتان به بهســازی نیاز دارد.  به گزارش صبح امروز، هادی زارعی روز گذشته به ایرنا 
اظهار داشت: بهسازی مسیل های مرکز استان که با هدف مدیریت بحران در دست پیگیری است ۷2۷ 
میلیارد و ۶00 میلیون ریال اعتبار نیاز دارد.وی با اشاره به اینکه، تاکنون سه هزار و 250 متر از مسیل 
های ملکش و بوستان آفرینش، کال پسته، دوبرار و جوادیه و امام هادی)ع( بهسازی شده است، تصریح 
کرد: در زمینه بهسازی مسیل های بجنورد در سالی که گذشت، 45 میلیارد و 500 میلیون ریال اعتبار 
هزینه شده است. وی با اشاره به اینکه مسیل ملکش و آفرینش پنج هزار و 500 متر طول دارد که سه 
هزار متر از آن معادل 54 درصد از آن نیازمند بهســازی است افزود: هشت هزار متر از مسیل 10 هزار 

متری کال پسته هم در محله های صادقیه و حصار شیرعلی نیاز به بهسازی دارد.زارعی اظهار داشت:  مسیل ولی عصر)ع( به طول هفت هزار و 
300 متر و مسیل جوادیه و امام هادی)ع( به طول پنج هزار متر از دیگر مسیل های بجنورد است که همه آن باید بهسازی شود. 

مدیر اداره حقوقی و املاک شهرداری بجنورد از احیا بافت قدیمی سبزه میدان بجنورد 
خبر داد. 

به گزارش صبح امروز امین قلیچی گفت: براساس طرحی از اداره کل  میراث فرهنگی 
و صنایع دستی و گردشگری  استان و با مشارکت دستگاههای اجرایی، به زودی طرح 

احیای بافت کاروانسرای سبزه میدان اجرایی می شود.
وی افزود: برهمین اساس جلسه ای با حضور مالکین وکسبه کاروانسرای مزبور در محل 

شهرداری برگزار شد و درآن  به جلب مشارکت مالکین تاکید شد.
 قلیچی ادامه داد: بخشــی از اجرای این طرح شــامل تلاش برای بهبود سیما و منظر 

شهری و رفع سد معبر ازجمله وظایف شهرداری است که در اولویت ما قرار دارد.
قلیچی عنوان کرد: برای جلب مشارکت کسبه و طی مسیر قانونی برای اخذ مجوزها مهلت یک ماهه ای داده شده است .

24 هزار و 300 متر از مسیل های بجنورد به بهسازی نیاز دارد بافت سبزه میدان بجنورد احیا می شود

با تصویب شورای اسلامی شهر مشهد: 

2۹ هزار میلیارد ریال اوراق اسلامی 
برای پروژه های شهری منتشر می شود

مجوز انتشــار 2۹ هزار میلیــارد ریال اوراق 
اســلامی بــرای پروژه های قطار شــهری، 
نوســازی ناوگان اتوبوسرانی و بافت فرسوده 
اطراف حرم مطهر رضوی، با موافقت شورای 
اســلامی شهر مشــهد، به شــهرداری این 

کلانشهر داده شد. 
به گــزارش صبح امــروز در جلســه علنی 
روز گذشــته شورای اســلامی شهر مشهد، 
شــهرداری اجازه یافت مســتند به تبصره 5 
قانون بودجه سال 1400 کل کشور، به منظور 
تامین بخشــی از منابع مالی مورد نیاز برای 
اجرای خطوط سه گانه قطار شهری مشهد، 
نسبت به انتشــار اوراق مالی اسلامی با سود 
علی الحســاب مورد توافق با بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران و سازمان بورس و 
اوراق بهادار به مبلغ 18 هزار میلیارد ریال اقدام 
کند.طبق این مصوبه، اوراق مالی اســلامی 
بایــد از طریق بانک های مــورد تایید بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران منتشر شود 
و شهرداری مشــهد پرداخت 50 درصد سود 
را در دوره های ســه ماهه و 50 درصد اصل 
مبلغ را در پایان دوره مشــارکت )چهار سال( 
تعهد کند و تضمین 50 درصد اصل و ســود 
اوراق مالی اسلامی نیز بر عهده دولت است.
همچنین در جلسه امروز لایحه انتشار اوراق 
مالی اســلامی مرحله چهارم طرح بازآفرینی 
شهری بافت فرســوده پیرامون حرم مطهر 
رضوی )ع( در ســال 1400 با قید 2 فوریت 

مصوب شد که طبق آن به شهرداری مشهد 
اجازه داده شد به منظور تأمین بخشی از منابع 
مالی مورد نیاز برای اجرای مرحله چهارم طرح 
بازآفرینی شهری بافت فرسوده پیرامون حرم 
مطهر رضوی )ع(، نسبت به انتشار اوراق مالی 
اسلامی در سال 1400 با سود علی الحساب 
مورد توافق با بانک مرکزی  و سازمان بورس 
و اوراق بهادار ایــران به مبلغ ۶ هزار میلیارد 

ریال اقدام کند
پرداخت 75 درصد سود در دوره های 

سه ماهه
طبق این مصوبه، شهرداری مشهد اجازه می 
یابد پرداخت ۷5 درصد ســود را در دوره های 
ســه ماهه و ۷5 درصد اصل مبلغ را در پایان 
دوره مشارکت چهار ساله تعهد کند و تضمین 
25 درصد اصل و سود اوراق مالی اسلامی بر 

عهده دولت خواهد بود.
تصویب لایحه انتشــار اوراق مالی اسلامی 
برای طرح توسعه و نوســازی ناوگان حمل 
و نقل عمومی )اتوبوس( در ســال 1400 با 
قید 2 فوریت از دیگر مصوبات جلســه علنی 
امروز بود که طبق آن، شهرداری مشهد مجوز 
گرفت به منظور تأمین بخشی از منابع مالی 
مورد نیاز برای طرح توسعه و نوسازی ناوگان 
اتوبوسرانی و خرید اتوبوس، نسبت به انتشار 
اوراق مالی اسلامی در ســال 1400 با سود 
علی الحســاب مورد توافق با بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران و سازمان بورس و 

اوراق بهادار ایــران به مبلغ پنج هزار میلیارد 
ریال اقدام کند.

براســاس این مصوبه اوراق مالی اســلامی 
بایــد از طریق بانک های مــورد تایید بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران منتشر شود و 
پرداخت 50 درصد سود در دوره های سه ماهه 
و 50 درصد اصل مبلغ در پایان دوره مشارکت 
چهار ســاله در تعهد شهرداری و تضمین 50 
درصد اصل و سود اوراق مالی اسلامی نیز بر 

عهده دولت است.
دیگر مصوبات شورا

تصویب لایحه نامگذاری معابر فرعی به نام 
شهدای مرد و بانوان شهیده از دیگر مصوبات 
این جلسه بود و طبق این مصوبه شهرداری 
مکلف شد نسبت به نامگذاری 21 معبر فرعی 
به نام بانوان شــهید و 1۶ معبر فرعی به نام 

مردان شهید اقدام کند.
تصویب لایحه واگذاری کل ســهام و خروج 
شهرداری از شرکت عمران سپهر وکیل آباد و 
اجرای پروژه مشارکتی با شرکت سپهر هشتم، 
تصویــب لایحه مجوز انعقاد قــرارداد پروژه 
مشــارکتی عقیق میدان شهدا)برج جنوب( و 
تصویب لوایح با موضــوع حمایت از احداث 
واحدهای مسکونی در شهرک شهید باهنر و 
تعیین تکلیف بدهی کمیته امداد امام خمینی 
)ره( استان خراسان رضوی در خصوص ملک 
حاشیه بزرگراه آزادی از دیگر مصوبات جلسه 

علنی امروز شورای اسلامی شهر مشهد بود.

دایره حضور افراد شایسته در انتخابات 
۱۴00 محدود نشود

هم چنین نایب رییس شورای اسلامی شهر 
مشهد گفت: مشارکت حداکثری در انتخابات 
از تاکیدات مقام معظم رهبری است که البته 
الزاماتی نیز دارد و برای تحقق این مهم باید 
زمینه رقابت فراهم شود و افراد توانا در صحنه 
حاضر شوند و دایره حضور افراد شایسته نباید 

روز به روز محدودتر شود. 
حمیــد رضا موحــدی زاده در جلســه علنی 
شورای اسلامی شهر مشهد افزود: انتخابات 
1400 یکی از مهمترین انتخابات  در 42 سال 
گذشته است و امید است مردم انگیزه حضور 
حداکثری داشته  باشند و سکان اداره کشور را 
به عهده فردی کاردان و لایق قرار دهند تا با 
مدیریت عالی بر مشکلات موجود در کشور 

غلبه و هم افزایی در کشور ایجاد کند.
موحدی زاده ادامه داد: طبق قانون اساســی 
اســتقلال و آزادی در این کشور از یکدیگر 
تفکیک ناپذیر است و باز طبق همین قانون 
هیــچ مقامی حــق ندارد حقــوق و آزادی 
شهروندی را تهدید کند لذا هر دستورالعملی 
باید در طول قانون اساسی باشد و نهادهای 
نظارتــی وظایف خود را بایــد طبق قانون 
اساســی انجام دهند.نایب رییس شــورای 
اسلامی شهر مشهد گفت: تاثیرگذاری رای 
مردم نیز بســیار مهم اســت و هر جریانی 
بخواهد اعتماد مردم را خدشــه دار کند به 

ملت و نظام خیانت کرده است.موحدی زاده 
افزود: شــورای پنجــم در مجموع کارنامه 
قابل دفاعی داشته و دارد نهادهای نظارتی 
اجازه دهند افرادی که از این شورا با تجربه 
کاری برای انتخابات دور ششم نامزد شده اند 
در عرصه رقابت حضور داشــته باشــند و 

تصمیم گیری به مردم واگذار شود.
وی تاکید کرد: همــه در کار بی منت برای 
شهر در صحنه هســتیم، 55 پروژه زیربنایی 
برای تکمیل زیرســاخت های شهر در دستور 
کار اســت و 28 پروژه در حال حاضر در شهر 
فعال اســت و تا روز آخر خدمت، برای رفاه 

مردم کار و تلاش خواهیم کرد.
نایب رییس شــورای اســلامی شهر مشهد 
گفــت: آنچه جوهــره ســرمایه اجتماعی را 
تشکیل می دهد اعتماد اجتماعی است و این 
ســرمایه اجتماعی باید حفظ شــود چون ما 
آخرین نسلی هستیم که شعار اصلاح نظام از 

درون را سرمی دهیم و به آن باور داریم.
طرح سوال از شهردار مشهد

همچنین در یکصد و ســی امین جلسه علنی 
شورای شهر مشــهد، محمد حاجیان، عضو 
شورای اسلامی شــهر در خصوص تاخیر و 
عدم اجرای تدقیق در مســاحی پیمان های 
خدمات شــهری و فضای سبز شهر و بابت 
تاخیر در اجرای مصوبــه به کارگیری بانوان 
آتش نشــان از محمدرضا کلایی، شــهردار 

مشهد سوال کرد. 

معاون اســتاندار و فرماندار ویژه ســبزوار گفت: در 
کنار اجرای طرح های بازآفرینی مناطق حاشــیه ای 
این شــهر باید به موضوع توانمندسازی فرهنگی، 
اجتماعی و اقتصادی ســاکنان این محلات توجه 

ویژه ای صورت گیرد. 
به گزارش صبح امروز سیدمجتبی علوی مقدم روز 
گذشــته در حاشــیه بازدید از محلات حاشیه شهر 
ســبزوار در گفت و گو با خبرنــگاران با بیان اینکه 
توانمندسازی ساکنان این مناطق در پیشبرد اهداف 
و مشارکت شــهروندان اهمیت زیادی دارد، افزود: 
مشــکلات محلات هدف و حاشــیه شهر سبزوار 

شناسایی شده و به منظور اقدام عملی و تسریع در رفع این مشکلات با مشارکت دستگاه های اجرایی، اقدامات 
اجرایی لازم در این زمینه انجام می شود.

وی افزود: هر دســتگاه اجرایی نقشــی را در طرح های بازآفرینی، بهســازی بافت و توانمندسازی اجتماعی و 
اقتصادی، که برای ساکنان محلات هدف تعریف شده، بر عهده دارد.

دبیر ستاد بازآفرینی شهر سبزوار نیز گفت: سبزوار یکی از شهرهای پیشرو کشور در موضوع بازآفرینی محلات 
هدف است و بدین منظور در چهار سال گذشته 20۷ اقدام و طرح شهری در این مناطق آغاز شده است.

مهدی برزویی افزود: طرح های مختلفی در بخش های مختلف عمرانی، آموزشــی، بهداشت و درمان، خدمات 
شــهری و فرهنگی با رویکرد بهسازی بافت و توانمندسازی اجتماعی و اقتصادی ساکنان محلات هدف شهر 

سبزوار در دست اجراست.
وی ادامه  داد: نخســتین همایش ملی تخصصی بازآفرینی پایدار محله های هدف شــهر سبزوار در سال ۹3 و 
همایش بررسی تجارب بازآفرینی شهری کشور در سال ۹۷ با تاکید بر تجربه سبزوار در این شهرستان برگزار شد.
ســبزوار، پس از مشهد رتبه دوم حاشیه نشینی را در خراســان رضوی دارد. این شهر از جمله شهرهایی است 
که با مساله سکونتگاه غیررسمی مواجه است و نزدیک به ۷0 هزار نفر از جمعیت این شهر در سکونتگاه های 

غیررسمی، که دور تا دور آن را فرا گرفته است، زندگی می کنند.
800 هکتار از گستره سه هزار و ۷54 هکتاری شهر سبزوار سکونتگاه غیررسمی یا حاشیه است و محدوده شرق 
کال عیدگاه، بزرگترین کانون اسکان غیررسمی شهر سبزوار هم از نظر جمعیت و هم وسعت محسوب می شود.

شهر 24۷ هزار نفری سبزوار در 230 کیلومتری غرب مشهد واقع است.

معــاون برنامه ریزی و توســعه ســرمایه انســانی 
شهرداری مشهد از شروع فرآیند تدوین برنامه میان 

مدت شهرداری مشهد 1401 الی 1404 خبر داد. 
به گزارش صبح امروز، آیدا مهربان با بیان این مطلب 
اظهــار کرد: نظام جامع برنامه ریزی در شــهرداری 
مشهد مبتنی بر تفکر راهبردی است و برای سه سطح 
زمانی بلند مدت، میان مــدت و کوتاه مدت تدوین 

شده است .
وی به تصویب برنامه بلند مدت شهرداری در تاریخ 
21 دیماه 1383 در جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
مشهد اشــاره کرد و افزود: برنامه بلند مدت مزبور، 

برنامه ای بیســت ســاله با ارکان اصلی بیانیه ماموریت، ارزش ها، بیانیه چشم انداز، اهداف بلند مدت، شاخص 
های چشم انداز و راهبردها است.

معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد بیان کرد: برنامه میان مدت ) عملیاتی( برنامه های 
چهارساله است که زمینه اجرای برنامه بلند مدت )راهبردی( را فراهم می آورد.

مهربان خاطرنشــان کرد: امســال با توجه به پایان برنامه عملیاتی 13۹۷ تا 1400 در معاونت برنامه ریزی و 
توسعه سرمایه انسانی به عنوان متولی برنامه و بودجه شهرداری مشهد بر آنیم تا با نگاهی نو به تدوین برنامه 
آتی بپردازیم.xوی همچنین در مورد ابلاغ شهردار مشهد مبنی بر شروع فرایند تدوین برنامه میان مدت 1401 
الی 1404 اضافه کرد: آنچه در ابلاغ شهردار حائز اهمیت است، رویکرد تعاملی و مشارکت محور این برنامه در 
تدوین ارکان آن بوده که این مشارکت هم معطوف به کلیه همکاران ما در بدنه شهرداری و هم سایر ذی نفعان 

و کسانی است که به نوعی تحت تاثیر برنامه آتی شهرداری قرار می گیرند.
معاون برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد در خصوص ویژگی های برنامه آتی شهرداری 
مشهد گفت: در برنامه 1401 تا 1404 با توجه به تجارب بسیار ارزنده همکاران و نیروی کارشناسی ما در سازمان، 
تاکید ویژه بر توانمندی های کارشناسی و استفاده از تجربیات آموخته شده چهار سال گذشته به عنوان یکی از 
بهترین برنامه های عملیاتی کلان شهر های سطح کشور است، دیگر ویژگی این برنامه ناظر به وسعت دید و 
تاثیر گذاری آن است که به جای تعیین تکلیف چهارساله در حوزه های مختلف که با توجه به پیچیدگی های روز 
افزون مرتبا دستخوش تغییرات می شوند، تاکید بر حل مسائل شهرداری و ارتقا دور نمای ابر سازمان شهرداری 

به عنوان یکی از اصلی ترین بازیگران برند سازی شهر مشهد است. شد
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انتقاد پزشک پرسپولیس از واکسیناسیون 
ملی پوشان قبل از دربی

پزشــک تیم فوتبال پرسپولیس گفت: با توجه به شرایطی که در آن قرار داریم و احتمال 
عوارضی که بعد از واکسیناسیون ملی پوشان ممکن است ایجاد شود، نظر ما این بود این 

کار در زمان دیگری انجام شود.
به گزارش فارس، علیرضا حقیقت درباره آخرین وضعیت ســیامک نعمتی پس از بازی با 
ســپاهان اظهار داشت:  متاسفانه وی از ناحیه شانه چپ دچار تروما )ضربه و آسیب( شده 
اســت. اقدام های پزشــکی برای وی شروع شــده و زیر نظر کادر پزشکی قرار دارد. وی 
برای MRI اعزام می شــود و به محض دریافت جواب، تشــخیص دقیق تر پزشکی انجام 

خواهد شد.
وی ادامه داد: محمدحســین کنعانی زادگان هم در جریان بازی، با ضربه روی مچ پا روبرو 
شد. زیر نظر کادر پزشکی کارهای اولیه انجام شده است و امروز دوشنبه در ریکاوری هم 

حضور داشت. ان شاءالله که بتوانیم او را به دربی برسانیم.
پزشک تیم پرســپولیس درباره وضعیت کمال کامیابی نیا هم افزود: کمال هم با مشکل 
قبلی در ناحیه مچ پا روبه رو اســت و صلاح دیده شد که زیر نظر کادرپزشکی و کادرفنی 

کارها را دنبال کند و سعی بر این است که بتوانیم او را برای دربی داشته باشیم.
حقیقت درباره امید عالیشاه خاطرنشان کرد: او از ناحیه زانوی چپ دچار تروما شد. اقدامات 
پزشکی شروع شده است. امروز هم برای تصویربرداری اقدام می شود و با دریافت جواب، 

پلن درمانی را مشخص می کنیم.
وی در ادامه گفن و گو با رســانه رســمی باشگاه پرســپولیس باره برنامه واکسیناسیون 
ملی پوشان پرسپولیس، با توجه به عوارضی که می تواند حضور بازیکن در تمرین و مسابقه 
را مختل کند، گفت: در این ارتباط با دوستان متخصص عفونی مشورت داشتیم و با توجه 
به عوارضی که بعد از واکسیناســیون ممکن اســت ایجاد شود و شرایطی که در آن قرار 

داریم، نظر ما این بود که بهتر است واکسیناسیون در زمان دیگری انجام شود.

چیدمان عجیب اعضا برای مجمع انتخاباتی 
دوچرخه سواری

فدراسیون دوچرخه سواری چیدمان عجیبی را برای برگزاری مجمع انجام داده است.
به گزارش خبرگزاری، انتخابات فدراســیون دوچرخه ســواری در حالــی 5 خرداد برگزار 
می شــود که اسامی نماینده های ورزشکاران، مربیان و باشگاه ها اعلام شد، اما در این بین 

نام محمد گنج خانلو، برترین رکابزن یکی دو سال گذشته کشورمان در آن وجود ندارد.
در میان باشــگاه ها هم که انتظار می رفت سپاهان به عنوان نایب قهرمان لیگ برتر جاده 
حضور داشــته باشد، این اتفاق نیفتاده و باشــگاه دیگری نامش در مجمع قرار داده شده 

است.
همچنین مجید ناصری که قضاوتی در لیگ نداشــته به عنــوان نماینده داوران انتخاب 

شده است.
اسامی نمایندگان حاضر در مجمع به شرح زیر است: 

- نماینده مربیان: محمود پراش 
- نماینده ورزشکاران مرد: سعید صفرزاده و بهنام آرین

- نماینده ورزشکاران زن: سمیه یزدانی 
- نماینده داوران: مجید ناصری 

- نماینده باشگاه ها: دانشگاه آزاد و امیدنیای مشهد
به گزارش فارس، 4 نامزد در انتخابات به رقابت خواهند پرداخت.

درخواست مجیدی از استقلالی ها: برای 
ادامه لیگ تمرکز کنید

بازیکنان تیم فوتبال اســتقلال عصر امروز )دوشــنبه( یک جلسه تمرینی را در مجموعه 
انقلاب برگزار کردند.

به گزارش فارس، تیم فوتبال استقلال بعد از باخت 2 بر صفر مقابل ذوب آهن از  ساعت 
18 در زمین مجموعه ورزشــی انقلاب تمرینات آماده ســازی خود را برای دربی پیگیری 

کرد.
*در ابتدای این تمرین فرهاد مجیدی سرمربی استقلال دقایقی برای شاگردانش صحبت 
کرد و از آن ها خواســت تمرکز خود را برای ادامه رقابت هــای لیگ حفظ کنند و با همه 

وجودشان برای شادی دل هواداران تلاش کنند.
در این جلسه تمرینی، ابتدا بازیکنان به گرم کردن خود مشغول شدند و در ادامه بازیکنانی 
که روز گذشــته به صــورت فیکس برابر ذوب آهن به میدان رفتــه بودند، به ریکاوری و 

سایرین به مرور یک کار تاکتیکی و در ادامه فوتبال درون تیمی مشغول شدند.
تمرین امروز در شرایطی برگزار شد که بازیکنان تولد هرویه میلیچ را به وی تبریک گفتند.

تیم فوتبال استقلال روز جمعه در ورزشگاه آزادی به مصاف پرسپولیس می رود.

اختصاص بودجه برای تیم ملی فوتبال
رئیس سازمان برنامه و بودجه از تأمین هزینه های مالی دو تیم فوتبال و فوتسال خبر داد.
به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از سازمان برنامه و بودجه کشور،محمدباقر نوبختمعاون 
رییس جمهوری و رییس ســازمان برنامه و بودجه به دعوت شــهاب الدین عزیزی خادم، 
رییس فدراســیون با حضور در کمــپ تیم های ملی، ضمن بازدیــد از این مجموعه، با 

اعضایکادرفنی دیدار و گفتگو کرد.
 نوبخت در این نشســت با تأکید بر روحیه پیروزی طلبی و جنگجوییدراگان اســکوچیچو 
بازیکنان تیم ملی گفت: با این روحیه به موفقیت شما اطمینان دارم. ما نیز تمام توان خود 

را در بخش پشتیبانی و لجستیک برای پیروزی شما به کار خواهیم بست.
گفتنی  اســت با موافقت نوبخت مقرر شد تمامی هزینه های تیم ملی فوتبال در مقدماتی 
جام جهانی و جام جهانی تیم ملی فوتسال از سوی سازمان برنامه و بودجه در قالب ردیف 

بودجه ای اختصاصی تأمین شود.
رییسس ازمان برنامه و بودجه کشوربه همراه حمید پوراصغری معاون امور علمی، فرهنگی 
و اجتماعی ســازمان برنامه و بودجه و هیات همراه از کمپ تیم های ملی بازدید کردند و 
تصمیم بر آن شــد تا پیش از آغاز اردوی تیم ملی در جزیره کیش، ملی پوشــان بار دیگر 

میزبان رییس سازمان برنامه و بودجه باشند.

هاشمیان: نفراتی که واکسن زدند نفرات نهایی تیم ملی نیستند
مربی تیم ملی فوتبال از مســئولان برای واکسیناســیون و 

حمایت همه جانبه از تیم ملی قدردانی کرد.
بــه گزارش فارس و به نقل از ســایت فدراســیون فوتبال، 
بازیکنــان و اعضای کادر فنی تیم ملی ایران امروز با حضور 
در مرکــز تیم های ملی در آســتانه مســابقات انتخابی جام 
جهانی واکســینه شدند.وحید هاشــمیان درباره این اتفاق و 
آخرین وضعیت تیم ملی گفت: همان طور که همه مردم عزیز 
و جامعه فوتبال ایران در جریان هســتند، تیم ملی ایران قرار 
اســت اولین بازی خود را در مرحله اول انتخابی جام جهانی 
در تاریخ سیزدهم خرداد برگزار کند. با توجه به نتایج کسب 
شده از قبل و شرایط حساس جدول و فاصله ایجاد شده بین 
بازی ها به دلیل تعویق چندباره برنامه مســابقات، ستادی در 
فدراسیون فوتبال برای حمایت از تیم ملی ایران تشکیل شد. 
در این ستاد اعضای کادر فنی، پزشکی، تدارکاتی، تشریفاتی، 
اداری و مســوولان فدراسیون که با تیم ملی مرتبط هستند، 
حضور دارند و برنامه ریزی برای حمایت تمام قد از تیم ملی 
انجام می گیرد.وی افزود: شــیوع موج جدید کرونا در کشور 

و آمار نگران کننده مبتلایان شــرایطی را به وجود آورد که با 
کمک مسوولان مقدمات واکســینه شدن اعضای تیم ملی 
فراهم شود. وضعیت فعلی کشور به شکلی است که ما جای 
ریســک نداریم و با آمادگی کامل باید وارد مسابقات شویم. 
به همین ترتیب از دســت دادن حتی یــک نفر از بازیکنان، 
مربیان، اعضای کادر تدارکات و پشــتیبانی می تواند به تیم 
ملی آســیب جدی وارد کند. جا دارد از تمام مســوولانی که 
مقدمات واکســن زدن اعضای تیم ملــی را فراهم کردند به 
عنوان یکی از اعضای کادر فنی قدردانی و تشــکر کنم. این 
کار را بسیاری از کشورها انجام دادند و واکسینه شدن باعث 
شــد که یکی از نگرانی های بزرگ ما رفع شود.در روزهای 
اخیر گمانه زنی های زیادی درباره لیســت نهایی تیم ملی در 
محافل ورزشی و رسانه ای وجود داشته است. وحید هاشمیان 
درباره ابهامات مربوط به لیســت تیــم ملی هم گفت: توجه 
داشته باشــید که ما یک لیست کلی از بازیکنانی که شرایط 
حضور در تیم ملــی را دارند آماده می کنیم. در کنار آن تمام 
مســابقات لیگ داخلی و بازیکنان خارج از کشــور را رصد و 

آنالیــز می کنیم. کادر فنی از تمام شــرایط بازیکنان فوتبال 
ایــران اطلاعات کامل در اختیار دارد و در آخر با ســنجیده 
شدن تمام شــرایط نفرات لیســت نهایی انتخاب می شود.
مربــی تیم ملی فوتبــال ایران هم چنین بیــان کرد: توجه 
داشته باشید نفراتی که واکسن زدند، بازیکنان لیست نهایی 
تیم ملی نیســتند و طبق لیست کلی برای واکسن و ویزای 
آنهــا اقدامات لازم انجام شــد. کادر فنی هم چنان عملکرد 
بازیکنان را رصد و آنالیز می کند و ان شــالله به زودی برای 
اردوی کیش، لیســت نهایی بازیکنان اعلام خواهد شد. به 
هر حال تا زمان تشکیل اردوی نهایی ممکن است بازیکنی 
بیمار شــود یا آســیب ببیند و به همین دلیل ما هنوز لیست 
نهایی را اعلام نکرده ایم.وحید هاشمیان درباره چهار مسابقه 
حســاس و سرنوشــت ســاز پیش روی تیم ملی ایران هم 
گفت: در ایــن مدت کوتاهی که از شــروع به کار مدیریت 
جدید فدراسیون گذشــته، ما انصافا حمایت زیادی از سوی 
فدراسیون و مسوولان مشاهده کردیم. آنها برای تداکرات و 
حمایت مادی و معنوی از تیم ملی سخت در تلاش هستند. 

در داخل تیم ملی هــم بین مربیان و اعضای کادر مدیریتی 
و پیشــتیبانی اتحاد و همدلی خوبی شکل گرفته و بازیکنان 
هم خدا را شکر طبق آنالیزی که انجام داده ایم شرایط خوبی 
دارند.وی اضافه کرد: با توجه به شناختی که از وضعیت فعلی 
فوتبال کشــور دارم و نیز تجربه ای که خودم با تیم ملی در 
چنین شرایطی داشــتم، مطمئن هستم که موفق می شویم. 
بازیکنان تیم ملی ایران در شــرایط سخت همیشه دست به 
انجــام کارهای بزرگ زده اند. ما ایــن آمادگی را داریم که 
در هر نقطه ای از آســیا مقابل حریفان قرار بگیریم و پیروز 
شــویم. امیدوایم این همدلی در سطح جامعه هم روز به روز 
بیشــتر و بیشتر شود و رسانه ها و مردم به حمایت تمام قد از 
تیم ملی ایران بپردازند.هاشــمیان در پایان گفت: در ابتدای 
صحبت ها درباره واکســینه شــدن تیم ملی حرف زدیم، جا 
دارد همه آرزو کنیم که ایــن بیماری منحوس هرچه زودتر 
از کشــور ما و تمام دنیا ریشــه کن شود و تمام مردم کشور 
عزیزمان هم با مساعدت مسوولان واکسینه شوند و همه به 

زندگی طبیعی خودمان برگردیم.

 چه کسی نقش جهان را به هم ریخت؟

 روایت یک جنجال قابل پیش بینی 
بـاز هـم دیـدار دو تیـم پرسـپولیس و سـپاهان 
تمام شـد و حاشـیه نگاری پس از این مسـابقه 
بیشـتر از متـن ایـن بـازی هیجـان انگیـز  و 
همیشـه پرتنش، مـورد توجه قرار گرفته اسـت.

عقـب  خیلـی  سـه«،  »ورزش  گـزارش  بـه 
نمی رویـم؛ امـا یـک مـرور جزئـی بـر بـازی 
نقـش  ایـران در  فوتبـال  زردهـا و قرمزهـای 
جهـان  و ورزشـگاه آزادی از لیـگ هجدهـم تا 
نوزدهـم اثبـات می کنـد، ایـن بـازی مسـتقیم 
بـدون جنجـال نخواهد بود و در بازی برگشـت 
لیـگ بیسـتم هم اگرچـه بـرای دومیـن مرتبه 
ایـن مسـابقه در دوران کرونـا و بـدون حضـور 
بخشـی  حاشـیه  امـا  شـد،  برگـزار  هـواداران 
جدایـی ناپذیـر از ایـن دیـدار حسـاس فوتبـال 

بود. ایـران 
 همه چیز مهیای یک بازی میهج

پرسـپولیس و سـپاهان با شـرایط بسـیار خوبی 
بـه هـم رسـیده بودند؛ سـرخ هـا بهتریـن خط 
دفاعـی لیـگ را یـدک می کشـند و سـپاهانی 
هـا بهتریـن خـط هجومـی. در بخـشِ دفاعـیِ 
سـپاهان و خـط هجومی سرخپوشـان هم طی 
هفتـه هـای قبـل از مسـابقه همـه چیـز خوب 
پیـش رفتـه بـود و ترمیـم شـده بـود، تـا همه 
در انتظـار یـک بـازی جـذاب و هیجـان انگیـز 
باشـند. ایـن بـازی دوباره تمـام توجهـات را به 
خـود جلـب کـرد و فضـای شـهر اصفهـان هم 
تحـت تاثیـر ایـن مسـابقه تعییـن کننـده قـرار 

بود. گرفتـه 
هتل آسمان انتخاب جدید پرسپولیس 

پرسپولیسـی ها اینبـار سـنت شـکنی کردنـد و 
شـاهین شـهر را بـرای اقامـت شـب پیـش از 
بـازی درنظـر نگرفتنـد؛ آنها به هتل آسـمان در 
مرکـز شـهر اصفهان رفتند که تنهـا دو چهارراه 
پاییـن تر از هتل کوثر محل اسـتقرار سـپاهانی 
ها اسـت و مشـرف به زاینـده رودی قـرار دارد. 
بـا این وصـف دیگر پرسپولیسـی های اصفهانی 
مجبـور نبودنـد، بـرای دیـدن تیـم محبوبشـان 
تـا شـاهین شـهر برونـد و در سـوی دیگـر هم 
سـپاهانی های دو آتشـه اطـراف زاینـده رود را 
قـرق کـرده بودنـد؛ آنهـا هـم ایـن فرصـت را 
پیـدا کـرده بودنـد کـه در عیـن حـال هـم تیم 
خودشـان را حمایـت کننـد و هـم دقایقـی بعد 
مقابل هتل تیم رقیب باشـند و با شعارهایشـان 
سـعی بـر تخریـب روحیـه آنها داشـته باشـند. 
همیـن موضـوع دلیـل اصلـی تاخیـر اتوبـوس 

هـای دو تیـم در ورود بـه ورزشـگاه بود. 
در ازدحام و ترافیک تیم میهمان زودتر به 

نقش جهان 
هواداران سـپاهان که دیدار برابر پرسـپولیس را 
حسـاس تریـن دیـدار تیمشـان در رقابت های 
لیـگ مـی داننـد، پرشـورتر  از همیشـه مقابـل 
هتـل کوثـر تجمـع کـرده بودنـد و برخـی از 
آنهـا هـم در کنـار پرسپولیسـی هایی کـه البته 
تعدادشـان زیاد نبـود، مقابل هتل آسـمان دیده 
مـی شـدند. حضور پرتعـداد هـواداران و فضایی 
کـه پیرامون بلـوار ملت یکی از توریسـتی ترین 

و شـلوغ ترین مکان های اصفهان شـکل گرفته 
بود، ترافیک بسـیار سـنگینی ایجاد کـرده بود و 
حرکـت اتوبـوس ها از هتـل تا اسـتادیوم نقش 
جهـان بـه سـختی و بـا تاخیـر زیـادی انجـام 
شـد.  پرسپولیسـی ها اما سـرانجام حتـی زودتر 
از تیـم میزبان و تقریبا یک سـاعت و نیم مانده 
بـه آغـاز بـازی بـه ورزشـگاه نقـش رسـیدند و 
نزدیـک بـه 20 دقیقـه بعدتر بـود کـه اتوبوس 
زردرنـگ و زیبـای تیـم فوتبـال سـپاهان وارد 

تونـل ورزشـگاه نقش جهان شـد.
نظارت دقیق برای کنترل حواشی 

خیلـی طـول نکشـید کـه دو تیـم بـرای گـرم 
کـردن وارد زمیـن شـدند؛ پرسپولیسـی هـا در 
قسـمت جنوبـی زمین ورزشـگاه و سـپاهانی ها 
در قسـمت شـمالی. هیئـت فوتبـال اصفهان و 
نهادهـای نظارتـی کنتـرل ویـژه ای بـر افـراد 
حاضـر در اسـتادیوم و همینطور افرادی داشـتند 
کـه در کنـار چمن یکدسـت نقش جهـان دیده 
مـی شـدند و اگـر اسـمتان در لیسـت نبـود، به 
سـختی می توانسـتید از چندین ورودی در نظر 

گرفته شـده، وارد اسـتادیوم شـوید. 
برتری پرسپولیس در نیمه اول با یک 

حاشیه
بازی شـروع شـد و در نیمه اول این پرسپولیس 
بـود کـه بهتـر از میزبـان خـود ظاهـر شـد و تا 
پیـش از ضربـه احسـان حـاج صفی بـه دروازه 
حامـد لـک کـه در دقیقـه 3۷ زده شـد، چندین 
موقعیـت بسـیار خوب گلزنـی ایجاد کـرده بود. 
هـر دو تیـم هـم بـا همـان ترکیـب هایـی که 
انتظـار مـی رفـت وارد زمیـن شـده بودنـد و 
مصدومیت زودهنگام امیدعالیشـاه شـاید سـرخ 
هـا را بـه همـان تیمـی بدل کـرد کـه خیلی از 
کارشناسـان انتظـار داشـتند از ابتدا در مسـابقه 
ببینـد؛ تا پایان نیمه اول شـاهد حاشـیه خاصی 
نبودیـم و اتفاقا بازیکنان دو تیـم برخورد گرمی 
بـا هـم داشـتند و حتـی سـعید آقایـی و میـلاد 
سـرلک نیز که در مقابل تیم سابقشـان نیمکت 
نشـین بودنـد، وقتی سـوت آغاز بازی زده شـد، 
روی سـکوها بـه اسـتقبال هـم تیمـی هـای 
سـابق در سـپاهان رفتند و با آنهـا خوش و بش 
گرمی داشـتند. تنهـا اتفاق حاشـیه ای نیمه اول 
بگومگـوی کوتاهـی بـود که میـان حامد لک و 
یکـی از عکاس های پشـت دروازه پرسـپولیس 
ایجـاد شـد و خیلـی زود هـم بـا ورود افشـین 
پیروانـی و درخواسـتی کـه او از ناظر بازی برای 
ایجـاد آرامش بـرای دروازه بان تیمش داشـت، 

تمام شـد.
دو گل برای زیباترشدن ال کلاسیکوی 

ایران
ایـن  هـم  بـاز  شـد  شـروع  کـه  دوم  نیمـه 
بهتریـن  شـد؛  ظاهـر  بهتـر  بـود  پرسـپولیس 
نماینـده ایـران در رقابـت های لیـگ قهرمانان 
آسـیا در نقـش جهـان هـم بـا تکیه بـر نمایش 
بسـیار خـوب مهـدی ترابی تیـم برتر میـدان تا 
پیـش از گلـی بـود کـه در دقیقـه 54 بـه ثمـر 
رسـاندند. از ایـن لحظـه بـه بعـد اما سـپاهانی 

هـا انـگار از خـواب بیـدار شـدند و در روزی که 
نمایـش خوبـی بـه خصـوص در بخـش میانی 
نداشـتند و محـرم نویدکیـا حتـی کاپیتـان خود 
از زمیـن مسـابقه در  را  احسـان حـاج صفـی 
دقیقـه ۷3 در اقدامـی قابل تامل بیرون کشـید، 
پرسـپولیس را تحـت تاثیر خودشـان قـرار داده 
بودنـد و سـرانجام سـپاهان اگرچه بـا در اختیار 
داشـتن مالکیـت تـوپ، خیلـی موقعیـت هـای 
گلزنـی ویـژه ای ایجاد نکـرد، در دقیقه 8۷ روی 
ارسـال جـلال علـی محمـدی و دخالـت کـی 
روش کـه دو بازیکـن تعویضـی محـرم نویدکیا 
بودنـد، محمـد محبـی گل تسـاوی را در نقش 

جهـان ثبـت کرد.
تساوی برای هیچ تیمی راضی کننده نبود؛ 

شرایط مهیای تنش شد 
ایـن  در  و سـپاهان  پرسـپولیس  تیـم  دو  هـر 
مسـابقه به کسـب سـه امتیـاز می اندیشـیدند؛ 
پرسـپولیس مـی توانسـت بـا سـه امتیـاز ایـن 
بـه  نسـبت  بیشـتر  بـازی  یـک  و  مسـابقه 
رقیـب مسـتقیم، بـا سـپاهان هـم امتیـاز شـود 
و در سـوی مقابـل هـم بـازی خانگـی مقابـل 
سـبقت  بـرای  فرصـت  بهتریـن  پرسـپولیس 
دوباره از پرسـپولیس برای طلایی  پوشـان شهر 
اصفهـان بـود. یک امتیاز بـه درد هیچ کـدام از 
دو تیـم نمـی خـورد، ولی پس از ایجاد تسـاوی 
در مسـابقه، فرصـت چندانی بـرای گل پیروزی 
نمانـده بـود؛ هر دو تیـم در دقایـق پایانی یکی 
دو حملـه نصفـه و نیمه بـرای زدن گل پیروزی 
داشـتند و در ایـن دقایق کوچکتریـن برخورد با 
توجه به فشـار و حساسـیتی که در بـازی وجود 

داشـت، مـی توانسـت منجـر بـه تنش شـود.
سوت پایان بازی و آغاز تنش 

صحنـه  پایـان  سـوت  از  پیـش  ثانیـه  چنـد 
مشـکوکی پشـت محوطـه جریمه پرسـپولیس 
ایجـاد شـد، ولـی بیژن حیـدری نه تنهـا اعتقاد 
بـه پنالتـی و حتـی خطـای هنـد نداشـت، کـه 
سـوت پایـان بـازی را پـس از احتسـاب سـه 
دقیقه وقت تلف شـده کشـید. چند سـپاهانی ها 
امـا بلافاصلـه به سـمت او یـورش بردند؛ یکی 
دو نفـر از آنهـا معتقـد بودند کـه داور باید وقت 
تلـف شـده بیشـتری در نظـر مـی گرفـت و 
محمـد محبـی هم کـه در بطـن برخـورد توپ 
بـه دسـتان پهلـوان قـرار داشـت، با اصـرار می 
گفـت کـه پنالتـی تیمـش گـم شـده اسـت! تا 
پیـش از ایـن چند دقیقه پرفشـار که پس از گل 
تسـاوی سـپاهان ایجاد شـد، تنها حاشـیه نیمه 
دوم اعتـراض سـکو نشـین هـای پرسـپولیس 
بـود کـه معتقـد بودنـد شـعارهایی کـه بـرای 
حمایـت از سـپاهان در اسـتادیوم نقـش جهان 
پخـش می شـود، حـاوی کلماتی توهیـن آمیز 
بـه هویـت ایـن تیم اسـت. امـا از سـوت پایان 
بـازی تـازه جنجـال در نقـش جهان آغاز شـد؛ 
جنجالی که شـاید اگر در هنـگام ورود بازیکنان 
بـه تونـل ایجاد نمی شـد، اینقدر حاشـیه سـاز و 

خبرسـاز نمی شـد.
*امـا سـوال اصلـی اینجاسـت؛ درگیری هـای 

پایـان بـازی چطـور ایجـاد شـد و کـدام تیـم 
بیشـتر در ایجـاد آن مقصـر بـوده اسـت؟ 

یـک  اگـر  احتمـالا  کـه  اسـت  سـوالی  ایـن 
پرسپولیسـی یـا یـک سـپاهانی بخواهـد به آن 
پاسـخ بدهـد، هـر کدامشـان ماجـرا را از دیـد 
خودشـان تعریـف خواهنـد کـرد و خودشـان را 
در ایـن ماجـرا حـق به جانـب و احتمـالا طرف 
مظلـوم ماجـرا جـا خواهنـد زد. اما شـما در زیر 
جزئیـات ایـن درگیـری را آنطـور کـه چندیـن 
شـاهد عینـی آن را بازگـو کـرده انـد، دریافـت 

می کنیـد.
چطور جرقه درگیری ها زده شد؟

رضایـت  تسـاوی  از  سـپاهان  کـه  همانطـور 
نداشـت، پرسپولیسـی ها هـم کـه چنـد دقیقـه 
پیـش از سـوت پایان بازی سـه امتیاز حسـاس 
و تعییـن کننده را پیش از دربی تهران از دسـت 
داده بودنـد، بـا احسـاس مشـابهی دسـت بـه 
گریبـان شـده بودند؛ پـس بلافاصلـه بازیکنانی 
از اردوی سـرخ هـم کـه نزدیک بیـژن حیدری 
بودنـد و اعتراض های سـپاهانی ها را شـنیدند، 
بـه آن واکنـش نشـان دادنـد و ایـن درگیـری 
لفظـی کـه شـاید بـا کلمـات نامناسـبی هـم 
همـراه بـوده اسـت، تـا ورودی تونلی کـه برای 
خـروج بازیکنان در نظر گرفته شـده بـود، ادامه 
پیـدا کرد؛ بازیکنـان پرسـپولیس در این صحنه 
معتـرض بودنـد کـه چـرا بازیکـن جوانـی مثل 
محمـد محبـی در حضـور باتجربـه هـای تیـم 
بـرای اعتراض پیشـقدم شـده اسـت. در همین 
حیـن بازیکنان تیـم فوتبال پرسـپولیس متوجه 
ضبـط تصاویـر از دوربینی می شـوند که مقابل 
ورودی تونـل بـوده و از تصویـر بـردارِ اصفهانی 
مـی خواهنـد فیلم گرفتـن را متوقف کنـد. این 
ماجراها پس از انتشـار فیلمی که شـب گذشـته 
منتشـر کـرد،  اصفهانـی  از خبرنـگاران  یکـی 
بیشـتر مشـخص شـد. در این صحنه ابتدا وحید 
امیـری از آن فـرد مـی خواهـد کـه دوربینـش 
را خامـوش کنـد و سـپس سـعید آقایـی هـم 
خواسـته هم  تیمـی خود را با شـدت و عصبانیت 
بیشـتری در کلام و رفتـار تکـرار مـی کنـد. در 
همیـن حین بسـیاری از شـاهدان عینی صحنه 
ادعـا مـی کننـد فـردی که ماسـک مشـکی بر 
صـورت دارد و در فیلـم منتشـر شـده نیز چهره 
او مشـخص اسـت، بـه دوربیـن ضربه مـی زند 
و آن را روی زمیـن مـی انـدازد. سـپاهانی هـا 
معتقدنـد کـه ایـن فـرد یکـی از اعضـای تیـم 

فوتبـال پرسـپولیس بوده اسـت.
برخوردهای زشتی که ثبت نشد 

پس از افتـادن دوربین درگیـری میان بازیکنان 
دو تیـم کـه تـا ایـن لحظـه بیشـتر لفظـی بود، 
بـه حالت فیزیکـی درآمد و بازیکنـان در ازدحام 
عجیبـی کـه هنـگام ورود بـه تونل ایجاد شـده 
بـود، شـروع بـه هـل دادن یکدیگر مـی کنند. 
فیلـم هـا و عکـس هایـی کـه از ایـن لحظات 
منتشـر شـده اسـت، هـر فریـم آن بازیکنـی 
خـاص را در متـن درگیـری نشـان مـی دهـد، 
ولـی به جـرات مـی تـوان گفت کـه هیچ یک 

از ایـن تصاویـر نمـی تواند نشـان دهـد که چه 
بازیکنـی آغاز کننـده درگیری پـس از به زمین 
خـورردن دوربیـن بـوده و هیـچ کدامشـان هم 
برخـورد فیزیکـی شـدید را بـه تصویر نکشـیده 
انـد و نمـی تـوان بازیکـن خاصـی را متهـم 
کـرد؛ در واقـع ازدحامـی کـه در هنـگام ورود 
بـه تونـل باریـک ورزشـگاه نقـش جهـان بـا 
حضـور اعضای دو تیم پرسـپولیس و سـپاهان، 
برگـزاری  مسـئولان  خبرنـگاران،  و  عکاسـان 
مسـابقات، یـگان ویـژه و ... ایجـاد شـده بود و 
بـا توجه به سـخت گیـری هایی کـه در هنگام 
ورود اسـتادیوم حداقـل بـرای خبرنـگان وجـود 
داشـت، عجیـب بـه نظـر مـی رسـد، سـاده راه 
رفتـن تـا رختکن را هم سـخت کرده بـود و در 
ایـن بین جنجال ایجاد شـده کشمکشـی میان 
تمامـی افـراد حاضـر در ایـن ماجرا ایجـاد کرد، 
کـه دو سـه دقیقـه ای طـول کشـید تـا خاتمه 

پیـدا کند.
 جنجالی که پرسپولیسی ها و سپاهانی ها 

ایجاد کردند
بازیکنـان دو تیـم پـس از پایـان بـازی نیـز در 
ایـن مـورد درگیری هـا صحبـت کردنـد ولـی 
هیـچ کدامشـان از دیـد خودشـان ایـن ماجرا را 
توضیـح دادند و اشـرافی بر جنجـال پیش آمده 
نداشـتند؛ در واقـع مـی تـوان گفت که حاشـیه 
پیـش آمـده در پایـان همیشـه هیجـان انگیز و 
پرتنش پرسـپولیس و سـپاهان را نمـی توان به 
یـک بازیکـن یـا چنـد بازیکـن خـاص نسـبت 
داد و آن را بایـد ماحصـل یـک بـازی پرفشـار 
میـان بازیکنانـی دانسـت کـه خیلـی از آنها در 
اردوی تیـم ملـی یا تیم های باشـگاهی در کنار 
هـم بـازی کـرده انـد. اما ایـن را هم مـی توان 
گفـت که به نوعـی تمامی بازیکنـان و اعضای 
دو تیـم پرسـپولیس و سـپاهان بـه نوعـی بـه 
پیشـروی این جنجال و رفتارهای ناخوشـایندی 
کـه در حافظـی تاریخی این مسـابقه ثبت شـد، 

کردند. کمـک 
این بازی تازه آرام بود!

همیشـه دیدارهای پرسـپولیس و سـپاهان طی 
حواشـی  و  هـا  اخیـر حساسـیت  هـای  سـال 
زیـادی بـه همـراه داشـته اسـت؛ این مسـابقه 
پـس از چند سـال افت پرسـپولیس و سـپاهان 
کـه همیشـه بـرای قهرمانـی مقابـل هـم قرار 
بـا  هجدهـم  لیـگ  از  دوبـاره  گرفتنـد،  مـی 
مدعـی شـدن همزمـان هـر دو تیم با حواشـی 
پرشـماری همـراه بـوده و همانطـور کـه برخی 
بازیکنـان هـر دو تیـم در گفتگوهـای دوسـتانه 
خـود مطـرح بـه آن اشـاره داشـتند ، ایـن یکی 
از آرام تریـن مسـابقات دو تیـم طی سـال های 
اخیـر بـوده کـه البتـه ایـن دیـدار هـم بـدون 
حاشـیه نبـود، تـا حـالا مسـئولان دو باشـگاه 
پرسـپولیس و سـپاهان مثل بازی های گذشـته 
هـر کدام خودشـان را مدعـی بداننـد و در حال 
جمـع آوری مـدارک برای فرسـتادن بـه کمیته 
انضباطـی هسـتند تـا تیـم رقیـب را محکـوم 

. کنند

مفقودی
برگ سبز خودرو سواری پژو 20۶ هاچ بک مدل 13۹۹ به شماره پلاک 553 ه 85 ایران ۷4 
شماره موتور 1۶5A0184884 و شماره شاسی NAAP03EE5LJ1۷۷3۹5 مربوط به مریم 

مجذوبی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 برگ سبز خودرو سواری سیستم پراید تیپ جی تی ایکس آی مدل 138۶ به شماره پلاک 
3۹1 ن 41 ایران 3۶  شماره موتور 1۹14512 و شماره شاسی S141228۶0۷0۷5۷ مربوط 

به حامد علی جانی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی 

اصل قرارداد نمایندگی بیمه پارســیان ابراهیمی کد نمایندگی 5032۶۷ مفقود گردیده و از 
درجه اعتبار ساقط گردیده است.
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جنتی: تعیین شرط سنی ۴0 تا 75 سال، خدمتی از طرف 
شورای نگهبان بود

دبیر شورای نگهبان تصریح کرد: بنابراین فردی که به عنوان رئیس 
جمهور انتخاب می شود باید به درستی به وظایفش عمل کند و دنبال 
اهداف شخصی نباشد. آیت الله جنتی گفت: شورای نگهبان هم باید 
شــرح حال و ســوابق داوطلبان را بداند و در جریان عملکرد آن ها در 
گذشته باشد. وی تعیین شرط سنی برای انتخابات ریاست جمهوری از 
حداقل 40 سال تا حداکثر ۷5 سال را خدمتی از طرف شورای نگهبان 
دانست و افزود: بدین ترتیب از ثبت نام های بی حد و حصر جلوگیری 
شد. دبیر شورای نگهبان توجه به تامین معاش مردم را از اولویت های 
اول رئیس جمهور دانست و تاکید کرد: اگر داوطلبی از خودش نمی بیند 
تــا معاش مردم را تامین کند، از ابتدا ثبــت نام نکند. آیت الله جنتی 
اهمیت قوه مجریه را از دو قوه دیگر بیشــتر دانست و گفت: ریاست 
جمهوری مسئولیتی اســت که با معاش مردم سروکار دارد، بنابراین 
کســی که داوطلب انتخابات ریاست جمهوری می شود باید به وعده 

هایش عمل کند و چک بی محل صادر نکند.

رئیس جمهور مصوبه انتخاباتی شورای نگهبان را رد کرد
معاونت حقوقی ریاســت جمهوری در پی ابلاغ مصوبه اخیر شــورای 
نگهبان به وزارت کشــور، طی نامه ای در ۷ بند تفسیر حقوقی خود از 
ایــن مصوبه را ارائه کرد. این نامه صلاحیت وضع معیار های نوعی یا 
قانونگذاری را بر اساس اصل ۷1 قانون اساسی، صرفا بعهده مجلس 
شــورای اسلامی دانســته و تاکید کرده است که در صورت تصویب 
قانون از ســوی مجلس هم ابلاغ آن برای اجرا با رئیس جمهور است. 
رئیس جمهور به وزارت کشور دستور داد طبق جمع بندی نظریه معاونت 
حقوقی عمل نماید. دکتر روحانی همچنین به وزارت کشــور متذکر 
شده است که الزامات باید در چارچوب قانون و با ابلاغ رئیس جمهور 

عملی گردد.

واکنش کدخدایی به دستور روحانی به وزارت کشور برای عدم 
اجرای مصوبه شورای نگهبان

عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان در صفحه شخصی خود 
در واکنش به دستور روحانی به وزارت کشور برای عدم اجرای مصوبه 
شــورای نگهبان به لازم الاجرا بودن مصوبه شورای اشاره کرد. وی با 
انتشار تصویری از شرایط ثبت نام کاندیدها در این باره نوشت: مصوبه 
شورای نگهبان در خصوص شرایط ثبت نام کنندگان انتخابات ریاست 
جمهوری برای وزارت کشور و دیگر مجریان لازم الاجراست. بدیهی 
است کسانی از نظر این شورا ثبت نام کننده تلقی می شوند که مدارک 

مذکور در مصوبه این شورا را هنگام ثبت نام ارائه کرده باشند.

اگر کسی 3۸ سالش بود، اما سایر شرایط را داشت، استنثائا 
تایید صلاحیتش می کنیم

سیامک ره پیک، قائم مقام دبیر شــورای نگهبان تأکید کرد: شورای 

نگهبــان تنها مرجع منحصر به فرد تشــخیص شــرایط صلاحیت 
داوطلبان ریاست جمهوری است و در هیچ جای دیگر قانون اساسی جز 
این نیامده است و بر اساس همین مقام معظم رهبری تکلیف کردند 
تا معیارها و شــرایط لازم برای این موضوع اعلام شود. وی افزود: در 
مصوبه اخیر شورای نگهبان اســتثناء نیز وجود دارد که اگر شخصی 
خارج از شــروطی که در مصوبه آمده اســت، اقدام به ثبت نام کرد و 
اعتراض داشــت، مثلًا 38 سال سن داشت اما رجل سیاسی مذهبی، 
مدیر و مدبر بود و همه شرایط را داشت، چون شورای نگهبان مرجعی 
است که باید صلاحیت را تشخیص بدهد، صلاحیت او را مورد بررسی 
قرار می دهد و اگر تشخیص داد صلاحیت دارد استثنائاً او را می پذیرد و 
این استثناء منطقی است. قائم مقام دبیر شورای نگهبان در پایان تأکید 
کرد: این مصوبه نه قانونگذاری است و نه اینکه دیر شده؛ بلکه اجرای 
سیاســت های کلی انتخابات است و آثار این مصوبه هم این است که 
از ثبت نام های وهن آلود و غیرمنطقی - از کودک 5 ساله تا افرادی که 

واقعاً صلاحیت ندارند- جلوگیری می کند.

وزیر کشور: سخنان برخی کاندیداها ممکن است مشکل ساز 
شود

عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور پیش از ظهر امروز دوشنبه )20 
اردبیهشــت 1400( با حضور در شــورای نگهبان تصریح کرد: طبق 
بررسی های ما، تمام مخالفین و معاندین نظام و حتی برخی در داخل 
کشــور، بالاتفاق دنبال کاهش مشــارکت مردم در انتخابات هستند 
اما ان شــا الله انتخاباتی پرشور و با حضور و مشارکت مردمی برگزار 
خواهد شــد. وی با اشاره به تشــکیل کمیته های متعدد در وزارتخانه 
تحت مدیریتش برای برگزاری انتخابات سالم و پرشور، گفت: در حوزه 
امنیت، 4 ماه است که جلسات کمیته امنیتی به صورت مرتب در حال 
برگزاری است و در جلسه دیروز هم که با حضور بنده این جلسه برگزار 
شد، اطلس امنیتی برای تمام شهرها ارائه شد و الحمدلله تاکنون هیچ 
مشکل امنیتی نداشــتیم. وی افزود: تمام ملزمات و لوازم لازم برای 
اجرای انتخابات فراهم شــده و وزارت کشور آماده برگزاری انتخابات 
اســت اما در حوزه های تبلیغاتی خلاءهایی وجود دارد و برخی افرادی 
که خود را داوطلب انتخابات معرفی کرده اند، بعضاً ســخنانی مطرح 
می کنند که ممکن است مشکل ساز شود که ما از طریق شورای عالی 

امنیت ملی پیگیر این مسئله هستیم.

محمود صادقی کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری شد
محمود صادقی نماینده مردم تهران در مجلس دهم با برگزاری یک 
نشست خبری برای سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اعلام 
داوطلبی کرد. محمود صادقی در نشســت خبــری در دفتر مرکزی 
انجمن اسلامی دانشگاهیان گفت: ابتدا باید فاجعه افغانستان را تسلیت 
بگویم و امیدوارم با خشــکاندن ریشه افراط گرایی دیگر شاهد چنین 
خشونت هایی نباشیم. ملت ایران بار دیگر در آستانه انتخابات ریاست 
جمهوری و شــهر و روســتا قرار دارد. انتخابات ارزشمندترین ره اورد 

انقلاب اسلامی است که با درهم پیچیدن یک نظام سلطنتی فردمحور 
حق حاکمیت ملی را برسمیت شناخت و نظام جمهوری را با مشارکت 

عامه و رای مردم بنا نهاد.

چرا عارف به جبهه اصلاحات برنامه نداده است؟
مدیر روابط عمومی بنیاد امید ایرانیان گفت: عارف هنوز برای حضور 
یا عدم حضور در انتخابات ریاســت جمهوری به نتیجه نرسیده است.

علیرضا خامسیان در گفت و گو با ایسنا درباره اینکه چرا عارف برنامه 
ای به جبهه اصلاحات ارائه نداده است، تصریح کرد: عارف ذاتا انسانی 
برنامه محور بوده و در تمام دوره هایی که مســئولیت داشته است، با 
برنامه حوزه تحت مدیریت خود را اداره کرده است. وی قائل به برنامه 
است و به تازگی هم در مقام ریاست بنیاد امید ایرانیان از برنامه های 
این بنیاد برای عبور از شــرایط سخت کشور رونمایی کرده است.وی 
ادامه داد: برای بحث انتخابات برنامه باید وقتی اعلام شــود که فرد 
اعلام کاندیداتوری کرده باشد. عارف تا این لحظه اعلام کاندیداتوری 
نکرده اســت و هر زمان اعلام کند، مطمئنا برنامه هایش با رویکرد 
وحدت و همگرایــی برای افکار عمومی از جمله اصلاح طلبان بازگو 

شده و ارائه داده می شود.

نقوی حسینی: رئیسی روز عید فطر اعلام کاندیداتوری می کند
نماینده پیشــین مجلس در رابطه با حضور رئیسی در انتخابات 1400 
اظهاراتی را بیان کرد و گفت: نیکزاد و جلیلی از چهره هایی هســتند 
که در انتخابات در کنار آقای رییسی خواهند بود.»سید حسین نقوی 
حسینی«، نماینده مجلس دهم، در گفت و گو با برنا گفت: رئیسی عزم 
خــود را برای ورود به عرصه انتخابات جزم کرده اســت و احتمالا به 
جهت سیادتشــان در روز عید فطر اعلام کاندیداتوری می کنند و روز 
جمعه هم که روز بزرگی اســت برای ثبت نام به محل وزارت کشور 

تشریف می آورند.

لاهوتی: دوقطبی رئیسی-لاریجانی شکل نمی گیرد
این فعال سیاســی اظهار کرد: آقای لاریجانی زمانی خواهد آمد که 
آقای رئیسی نامزد انتخابات نباشد. در چنین شرایطی هر رقیب دیگری 
مقابل آقای لاریجانی باشــد، برنده میدان آقای لاریجانی خواهد بود. 
در واقع با نیامدن آقای رئیســی، قطعا اعتدالیون و خواص دو جریان 
سیاسی پشت آقای لاریجانی می آیند و از او حمایت می کنند.لاهوتی 
با بیان اینکه قطعا یک نفر از میان آقایان رئیســی و لاریجانی رئیس 
جمهــور آینده ایران خواهد بود، تأکید کرد: تا الان اخبارهای متفاوتی 
درباره تصمیم آقای رئیســی منتشر می شود. اگر به هر دلیلی ایشان 
در انتخابــات ثبت نام نکند. آقای لاریجانی مــی آید و برنده میدان 

رقابت می شود.

آیتی: اصولگرایان نگران تکرار انتخابات 7۶ هستند
اصولگراها به این نتیجه رســیده اند ظریف بهترین گزینه برای جبهه 
اصلاحات است و شــانس رای بالایی دارد و برای همین هم تهدید 
می کننــد و هم از او تعهد می گیرند که وارد انتخابات نشــود.مهدی 
آیتی در گفت وگو با ایلنا، درباره این که گفته می شــود روز گذشته از 
محمدجواد ظریف در کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی نمایندگان به نوعی تعهد گرفته اند در انتخابات شرکت 
نکند، چرا جریانی از آمدن وی به صحنه انتخابات جلوگیری می کند، 
گفت: بعداز افشــای فایل صوتی آقای ظریف کاملًا مشخص شد که 
جناح اصولگرا از حضور وی در میدان انتخابات وحشت دارد.این نماینده 
ادوار مجلس شورای اسلامی ادامه داد: به طور حتم جریان اصولگرایی 
در نظرسنجی های خودشان از طریق مجاری که در دسترس دارند به 
این نتیجه رسیده اند که باتوجه به محبوبیت عمومی که ظریف دارد اگر 
در انتخابات 1400 شرکت کند یک موج اجتماعی به وجود می آورد و 
شاید جریان ۷۶ تکرار شود که این امر شکست بزرگی برای این جریان 
خواهد بود.وی با بیان این که افشان فایل صوتی آقای ظریف به نوعی 
کوپن ایشان را برای حضور در انتخابات 1400 سوزاند ، اظهار داشت: 
بعضی ها اعتقادشان بر این است که این پوست خربزه ای بود که برخی 

دشمنان زیر پای ظریف انداختند.

خرازی برنامه های پیشنهادی خود را به جبهه اصلاحات
 ارائه داد

دبیرکل حزب ندای ایرانیان با حضور در نشست مجازی مجمع عمومی 
جبهه اصلاحات ایران برنامه پیشنهادی دولت خود را ارائه کرد.سعید 
نورمحمدی رئیس ســتاد انتخابات حزب ندای ایرانیان از ارائه برنامه 
حزب ندای ایرانیان برای انتخابات ریاست جمهوری توسط سیدمحمد 
صادق خرازی در جلسه جبهه اصلاح طلبان ایران خبر داد.وی اظهار 
کرد: برنامه حزب که با شــعار »تعامل و مدارا، اصلاحات گام به گام، 
توسعه پایدار« به مجمع عمومی جبهه اصلاحات ایران ارائه شده است، 
دارای رویکردهایی از قبیل »بهره گیری از تمام ظرفیت های ملی در 
حوزه انســانی«، »ایجاد فهم مشترک از مشکلات و مسائل و بحران 
های کشــور و تبدیل به مساله ملی برای حل مساله«، »دیپلماسی و 
روابط خارجی در خدمت توسعه پایدار«، »ایدئولوژی زدایی از اقتصاد 
و توسعه«، »فهم جدید از مولفه های مدرن در حوزه های مختلف«، 
»استفاده از تجارب دنیا در حوزه حکمرانی«، »جوانگرایی در دولت«، 
»نهادینه کردن تحزب«، »حفاظت از حقوق شهروندی« »پایان قصه 
تحریم های ایران«، و »افزایش قدرت بازدارندگی ایران« می باشــد.

نورمحمدی گفت: این برنامه با تاکید بر برنامه ششم توسعه و مقدمه 
برنامه هفتم توسعه به عنوان سندهای بالادستی توسط جوانان و نسل 
دومی های متخصص و تحصیلکرده دانشگاه های ایران و دنیا تدوین 

شده است.

موسوی لاری: شورای نگهبان حق ندارد قانونگذاری کند
وزیر کشور دولت اصلاحات در واکنش به مصوبه شورای نگهبان در 
خصوص شرایط کاندیداهای انتخابات رئیس جمهوری گفت: شورای 
نگهبان هم باید قانون اساسی را رعایت کند و حق ندارد قانونگذاری 
کنــد و حق ندارد به دســتگاه اجرایی ابلاغ کند که تو چه کار بکن و 
چه کار نکن، مرجع قانونی باید این مســائل را مطرح کند. اگر رئیس 
جمهور در برابر تخطی از قانون اساســی و عدم اجرای اصول قانون 
اساســی ساکت باشد تخلف کرده و به وظیفه خود عمل نکرده است. 
رئیس جمهور نمی تواند در برابر این مســائل ســاکت بماند و باید از 
هرگونه شکســتن قانون اساســی جلوگیری کند و یکی از موارد هم 

همین جا است.

بادامچیان: دو قطبی سازی های انحرافی به جایی نخواهد 
رسید

دبیرکل حزب موتلفه اســلامی گفت: اصلاح طلبان به جای دو قطبی 
سازی انحرافی، از عملکرد منفی خود عذرخواهی کنند و انتخابات را 
به مذاکرات برجامی پیوند نزنند.به گزارش روابط عمومی حزب موتلفه 
اســلامی، اســدالله بادامچیان در مواضع هفتگی خود اظهار داشت: 
عملکرد اصلاح طلبان در 8 ســال گذشته در قوه مجریه، ایجاد تورم 
وحشتناک و معیشت سخت و برعکس شدن وعده های رئیس جمهور 
جریان اصلاح طلب، برای جریان های سیاسی حامی دولت جایی برای 
توجیه نگذاشــته است و اصلاح طلبان بهتر است به جای این فرار از 
پاســخگویی به مردم از ملت عذرخواهی کنند.وی ادامه داد: اصلاح 
طلبان کار را به جایی رســانده اند که مسکن و اجاره مسکن، تنظیم 
درآمد و هزینه زندگی مردم را در وضعیت بســیار بدی قرار داده اند و 
حتی مرغ و تخم مرغ که غذای عادی مردم است را نیز دچار مشکل 
کرده اند.بادامچیان تاکید کرد: کارکرد سیاست خارجی و نیز عملکرد 
سیاسی، فرهنگی و اقتصادی دولت دستاوردی قابل ارائه برای دولت 
و جریان اصلاح طلبان افراطی و اعتدالی ندارد.بادامچیان تصریح کرد: 
مردم امروز به جای توجه به دوقطبــی های کاذب، در حال و هوای 
انتخاب رئیس جمهوری هستند که بتواند در گام دوم انقلاب، کشور و 
ملت را از مشکلات نجات داده و کشور را در داخل و خارج در چارچوب 

عزت، حکمت و مصلحت مدیریت کند.
منبع: تابناک

 آیتی: اصولگرایان نگران تکرار انتخابات ۷۶ هستند/ موسوی لاری: شورای نگهبان حق ندارد قانونگذاری کند/
 وزیر کشور: سخنان برخی کاندیداها ممکن است مشکل ساز شود/ لاهوتی: دوقطبی رئیسی-لاریجانی شکل نمی گیرد

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  خلیل آباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شــماره1400۶030۶35100002۷ مورخ 1400/2/18  
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خلیل  آباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسن رضائی 
فرزند حاتم به شماره شناسنامه 10 صادره از ششطراز در یک قطعه باغ به مساحت 42418/23 متر 
مربع پلاک 32  اصلی واقع در خلیل  آباد- روستای سعدالدین – راه  چاه موتور صد نفره خریداری 
از مالک رســمی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضــای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/02/21. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1400/03/05
 علی خدادادی- رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد

511/2یات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)0720(

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 1400۶030۶005000۷20 
مــورخ 1400/02/03  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور 
تصرفات مالکانه و بلامعارض آقای مهران آشــیانی فرزند یونس نســبت به ســه دانگ مشاع از 
ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۹1/18 مترمربع از پلاک شماره ۷05 فرعی از 10۶ اصلی 
واقع در اراضی چشمه مراد  بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی خانم بی 
بی فاطمه حســینی فرزند عبدالحسین  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در 
دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شــهرها و در روستاها از 
تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ 
نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 1400/02/0۶ تاریخ انتشار نوبت دوم 1400/02/21   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/3هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)0716(

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 1400۶030۶005000۷1۶ 
مــورخ 1400/02/03  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور 
تصرفــات مالکانــه و بلامعارض آقای امید لطفی فرزند محمدرضا نســبت به ششــدانگ یکباب 
ســاختمان به مســاحت 252/50 مترمربع از پلاک شــماره 235 اصلی واقع در اراضی زینل بیک  
بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رســمی آقای صادق زراعتی محرز گردیده 
اســت.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشــار در شهرها و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را 
به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور 
ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 1400/02/0۶ تاریخ 

انتشار نوبت دوم 1400/02/21   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)0762(

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 1400۶030۶005000۷۶2 
و 1400۶030۶005000۷۶3  مــورخ 1400/02/04  هیــات اول موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض خانم طیبه دوراندیش فرزند نواله و آقای 
مهراب قادری فرزند مرادعلی متقاضی اول نسبت به چهاردانگ مشاع و متقاضی دوم نسبت به دو 
دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۶۶/۹1 مترمربع از پلاک شماره 115 فرعی 
از 22۶ اصلی واقع در اراضی دهنو حاج علیرضا  بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک 
رســمی آقای قنبر نادری  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 

15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند معترض باید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار 

نوبت اول 1400/02/0۶ تاریخ انتشار نوبت دوم 1400/02/21   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)0737(

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 1400۶030۶005000۷3۷ 
مــورخ 1400/02/03  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور 
تصرفات مالکانه و بلامعارض آقای مســعود پژمان تولائی فرزند غلامرضا نســبت به ششــدانگ 
یکباب ســاختمان به مســاحت 111/15 مترمربع از پلاک شماره 1۶1  فرعی از 41 اصلی واقع در 
اراضی کاظم آباد بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رسمی خانم فرخنده ترقی 
فرزند اسماعیل  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز 
از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند معترض باید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت 

اول 1400/02/0۶ تاریخ انتشار نوبت دوم 1400/02/21   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/6یات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)071۹(

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 1400۶030۶005000۷1۹ 
مــورخ 1400/02/03  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور 
تصرفــات مالکانه و بلامعارض آقای علی وثوقی فرزند علی اصغر نســبت به ششــدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 111/10 مترمربع از پلاک شماره 5 فرعی از 41 اصلی واقع در اراضی کاظم 
آباد بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای عبداله سعیدی محرز گردیده 
اســت.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشــار در شهرها و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را 
به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور 
ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 1400/02/0۶ تاریخ 

انتشار نوبت دوم 1400/02/21   
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سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  511/7یات 
رسمی)2/5(  

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وساختمانهای 
فاقد سند رســمی نظر یه دســتورمواد1و3 وقانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمانهای فاقد 
ســند رســمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شــماره هــای 1400۶030۶005000۷3۶ مورخ 
1400/02/03 هیــات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات 
مالکانه و بلامعارض خانم فاطمه درویشی فرزند محمدحسن نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 124 مترمربع از پلاک شماره 221 اصلی واقع دراراضی بکاول بخش 2 حوزه ثبت ملک 
نیشابور خریداری ازمالک رسمی آقای علی اضر بکائیان محرز گردیده است. لذا بموجب ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این 
آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شــهرها منتشر 
و در روســتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشــند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود 
را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند . معترض باید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخوست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و 
صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . م- الف 1400/531 تاریخ انتشار نوبت 
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